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Divadlo Pohoda v pohodì

V sobotu 27. listopadu uvedlo Divadlo
Pohoda letos naposledy hru mladého
autora Petra Urbana Krysaø. Od premiéry
6. února 2004 ji mohli diváci v podání
divadelního sdru�ení Horních Poèernic
Právì zaèínáme vidìt celkem devìtkrát,
a v�dy bylo vyprodáno. Re�isér Dáda Sto−
klasa pozval tentokrát i pøátele z Bøeznic−
kého a ro�mitálského divadelního spolku,
kteøí se spoleènì s herci a tvùrci pøedsta−
vení setkali po jeho skonèení v Domeèku. 

Zeptali jsme ing. Roberta Bartáka, vedou−
cího Bøeznického a ro�mitálského divadel−
ního spolku, na jeho dojmy z pøedstavení.
„Byl to pro mne nevšední zá�itek. Jsou
hry, které mù�e èlovìk v �ivotì vidìt mno−
hokrát, a poka�dé se z nich znovu tìšit.
Tuhle mám rád. Je textovì kvalitnì pøe−
básnìna. 
Výkony hercù, a to nejenom hlavních pro−
tagonistù Krysaøe a Agnes, byly na velmi
dobré úrovni, soustøedìné, vìrohodné,
procítìné. Opìt se potvrdilo pravidlo, �e
není malých rolí, proto�e kdyby nebylo
herecké podpory celého souboru, nevy−
nikly by výkony hlavních hrdinù. Napøíklad
jsem velmi ocenil výkon Zdeòky Víznerové
v roli pomatené �eny, která skvìle dr�ela
polohu role. 
Jako celek pùsobilo pøedstavení kom−
paktnì, napøíklad herecké vyu�ívání
scény a hudební vlo�ky podtrhující atmo−

sféru dìje. Závìreèná scéna byla pøekva−
pivì neotøelá, nápaditá a pøirozenì aktuál−
ní. Z pøedstavení jsem odcházel potìšen
a obohacen, s pocitem, �e amatérské
divadlo má v souèasném svìtì, jako
ostatnì mìlo v�dy, nezastupitelné místo. 
Kolegy z hornopoèernického souboru
Právì zaèínáme jsme poznali pøed pìti
lety. Tehdy navštívili naše divadelní zpra−
cování hry R. Thomase Osm �en, proto�e
tu hru také chtìli nastudovat. 
Bylo to tenkrát pøíjemné setkání od samé−
ho poèátku, nebo� jsme instinktivnì cítili,

�e nás spojují podobné zájmy. Rádi jsme
návštìvu našim pøátelùm z Horních Poèer−
nic tentokrát vrátili. 
Od tìch dob se vzájemnì „divadelnì“
navštìvujeme a zveme se na hostování do
našich mìst. Jsme také pravidelnými
návštìvníky letního divadelního festivalu
v Horních Poèernicích.
Chtìl bych popøát pøíteli a re�isérovi
Dádovi Stoklasovi, a� stále svým charis−
matem a láskou k divadlu dr�í pohromadì
toto uskupení divadelníkù.“

−dm−

Michal Pivarèi (vlevo), Bára Jelínková a Petr Urban.

Happy Day Quintet

Hornopoèerniètí ochotníci Zpívání pod vánoèním
stromem
Po patnácti letech se tentokrát Zpívání pod
vánoèním stromem poprvé uskuteènilo
pøed Divadlem Pohoda. Veèer poslední
adventní nedìle byl mrazivý, ale pøesto se
sešlo mnoho lidí, kteøí se chtìli pøed Váno−
cemi pozdravit a popøát si pokojné svátky. 
Èlenové divadelního souboru Právì zaèí−
náme uvedli pod re�ijním vedením Jany
Sùvové jednoaktovku Èeská idyla vánoèní,
kterou pro tuto pøíle�itost napsala Hana
Sassmannová. �áci ze Zvláštní školy a
Pomocné školy Bártlova se postarali o pra−

vou vánoèní atmosféru �ivým Betlémem ve
vstupním prostoru divadla, èlenové vokální
skupiny Happy Day Quintet zapívali vánoè−
ní pøíbìh, prolo�ený èetnými koledami. Ani
spoleèný zpìv však pøítomné nedokázal
zahøát a tak se všichni vzali zavdìk horkým
èajem èi grogem ve foyeru divadla.
Organizátoøi – KC Domeèek, DS Právì
zaèínáme, ZvŠ a PŠ Bártlova, Skautská
organizace v Horních Poèernicích, MUM a
pøátelé – mohou být spokojení. Tolik lidí se
tu dosud nikdy nesešlo. Díky poèernickým
skautùm si mohli odnést domù nejen høeji−
vou vánoèní náladu, ale i betlémské svìtlo.

−dm−, foto Martin Jech



leden 2005Hornopoèernický zpravodaj

3SSLLOOVVOO  SSTTAARROOSSTTYY

Petice, petice...

Rada MÈ Praha 20 na svém jednání mj.
vzala na vìdomí:
− informace ORO podané k vlastnickým
vztahùm k pozemkùm pod komunikací
U Tabulky
− �ádosti Léèebného a rehabilitaèního
støediska o finanèní pøíspìvek na jeho
provoz dle finanèních mo�ností  MÈ
Praha 20, které budou známy 12.12.2004
schválila:
− uzavøení smlouvy se spoleèností Pra�−
ská energetika, a. s. o budoucím zøízení
úplatného vìcného bøemene pro stavbu
„Praha 9 − Horní Poèernice, areál firmy
ROTHLEHNER − pøelo�ky kabelù a ven−
kovního vedení VN − ul. Ve �líbku, ul. Mezi
Úvozy“ na obecním pozemku parc.
è. 4025/2 v k. ú. Horní Poèernice 
− nákup traktùrku firmy HONDA typ HF

2620 na sekání trávy pro údr�bu zelenì
− pøedlo�ený návrh smlouvy na zabezpe−
èení likvidace vrakù v naší mìstské èásti
a zplnomocòuje starostu Ivana Lišku uza−
vøít smlouvu s firmou  Autopark, s. r. o.,
Dolní Bøe�any, ul. Ke Zvoli 285, zastoupe−
nou Františkem Keprtem
− výše uvedené rozpoètové zmìny a sou−
hlasí s pøedlo�ením zmìny rozpoètu ke
schválení zastupitelstvu MÈ Praha 20

− pøedlo�enou projektovou dokumentaci
pro územní øízení na akci "Stavba è. 3295
− TV Horní Poèernice, etapa 0013 − Komu−
nikace Bo�anovská, 2. èást", za pøedpo−
kladu dodr�ení podmínek OO�PD, MH
a s tím, �e ve støední èásti ul. Dolská bude
ponechán nezpevnìný povrch
− uzavøení smlouvy se spoleèností Èeský
Telecom, a. s. o budoucím zøízení úplat−
ného vìcného bøemene na ulo�ení tele−
komunikaèní sítì v rámci stavby "5 RD
v Praze 9 − Horní Poèernice, ul. Domkov−
ská è. p. 3552/3 a 3552/4" do obecního
pozemku parc. è. 3549/1 v k. ú. Horní
Poèernice s tím, �e jednorázová úhrada
za zøízení vìcného bøemene bude stano−
vena odborným znalcem dle zákona
è. 151/1997 Sb. + DPH
− uzavøení smlouvy se spoleèností Pra�−
ská energetika, a. s. o budoucím zøízení
úplatného vìcného bøemene na ulo�ení
kabelového vedení 1 KV v rámci stavby
"Obytná skupina CANABA ,a. s." do obec−
ních pozemkù parc. è. 3898/1, 3898/2,
4238 a 4514/5 (PK 1524/2) v k. ú. Horní
Poèernice s tím, �e jednorázová úhrada
za zøízení vìcného bøemene bude stano−
vena odborným znalcem dle zákona
è.151/1997 Sb. + DPH

− zadání projektové studie na vyu�ití loka−
lity "Beranka" v souladu s ÚP HMP vyso−
ké škole s pøíslušným odborným zamìøe−
ním jako studentské práce s termínem
pøedání v druhé polovinì roku 2005
souhlasila:
− se zámìrem prodeje pozemkù parc.
è. 34/1 o výmìøe 1208 m2 a parc.
è. 3937/1 o výmìøe 254 m2 formou veøej−
né nabídky
− s provedeným výbìrovým øízením na
akci "Digitální zamìøení objektu koníren
Chvaly"
− s provedeným výbìrovým øízením na
akci "Digitální zamìøení objektu zámku
Chvaly“ v základním rozsahu 
− s uzavøením dodatku è. 5 ke smlouvì
o dílo ze dne 1.9.2003 se spoleèností
STAV−ING PRAHA, s. r. o. na akci  "Opra−
va havarijního stavu støechy Chvalského
zámku − hlavní budova" podle cenové
nabídky na nutné vícepráce ze dne
6.11.2004 
− s poskytnutím finanèního pøíspìvku ve
výši 50.000 Kè na pomoc pøi odstraòová−
ní následkù pøírodní katastrofy Vysokým
Tatrám

Ing. Eva Novosádová
tajemnice ÚMÈ Praha 20

Informace ze zasedání Rady MÈ Praha 20 dne 2.12.2004 a 14.12.2004.

Vá�ení ètenáøi, slovo petice vyvolává trochu
nepøíjemný pocit, proto�e vìtšinou jde
o øešení nìjakého záva�ného stavu èi letité−
ho problému. Tak tomu je i v pøípadì dvou
petic obèanù Horních Poèernic, které tìsnì
pøed koncem roku dr�ím v ruce. Petice
nebývají veselé ètení. V ka�dém pøípadì
budou obì postoupeny kompetentním oso−
bám èi institucím, a� u� hlavního mìsta
Prahy èi státu, a s jejich stanovisky Vás
i prostøednictvím našeho zpravodaje nepro−
dlenì seznámíme.
V prvním pøípadì jde o petici obèanù
z oblasti Chval, která po�aduje neodkladnì
a plnohodnotnì odstranit hlukové zátì�e na
tzv. Východní spojce. Lidem nejde jen
o hluk, oprávnìnì poukazují i na oèekáva−
né navýšení dopravní zátì�e po zprovoznì−
ní Vysoèanské radiály bìhem nìkolika let.
To samozøejmì pøinese i zvýšení nepøízni−
vých dopadù z této komunikace. Celý
obsah petice pøinášíme na sedmé stranì
dnešního vydání. Pøedpokládám, �e odpo−
vìdné orgány se komplexnì vyjádøí, pøede−
vším Øeditelství silnic a dálnic, které výstav−
bu protihlukových stìn v tìchto èástech
naší obce odkládá a� na rok 2006. Aby si
obèané udìlali obrázek o ping−pongu, jaký
s námi hrají zainteresované státní instituce,
uvedu drobný pøíklad. Je  z dopisu od Hygi−
enické stanice hl. mìsta Prahy, kam jsme
se, po návštìvì hlavního hygienika Prahy
u nás pøed pár týdny, obrátili. Cituji ze slov
ing. Kneidla, vedoucího oddìlení územního

plánu, hygieny výstavby dopravy a hluku ze
dne 15.12.2004: „K tomu Vám sdìluji, �e
otázka hluènosti spadá do kompetence
øešení pøíslušného stavebního úøadu ve
smyslu § 87 stavebního zákona v situaci,
kdy provozem na stavebním úøadem
schválené stavbì vznikají hygienické záva−
dy. Proto jsme dopisem è.j. HK/6118/2004
ze dne 26. 11. 2004 zále�itost postoupili pøí−
slušnému stavebnímu úøadu, t.j. Minister−
stvu dopravy ÈR." Tak se tedy budeme
tìšit, jakým „úderem“ nás ministerstvo
uchvátí.
Druhá petice (pøedevším obèanù Svépra−
vic, kterou otiskujeme na str. 6) oprávnìnì
kritizuje technickou zanedbanost infrastruk−
tury v Horních Poèernicích a �ádá nápravu.
Tou by mìlo být urychlení výstavby kanali−
zaèních øadù a zmìna zpùsobu této inves−
tièní èinnosti. Zase si poèkáme na kvalifiko−
vanou odpovìï kompetentních radních èi
úøedníkù magistrátu, ale u� teï se nabízí
zamyšlení nad celopra�ským rozpoètem na
rok 2005. A to v souvislosti s akcemi ÈOV
Svépravice a TV Horní Poèernice, èili kana−
lizace a vodovody.  Jaké bylo naše zdìše−
ní, kdy� magistrát z letošního rozpoètu první
stavbu ÈOV Svépravice vyškrtl. Dùvod?
Úspory, Praha se musí pøestat zadlu�ovat
a musí zaèít dluhy splácet.
Celopra�ský rozpoèet na rok 2005 nám
tedy nadìlil pouhých 22,5 mil. Kè, pøièem�
dluhy dodavatelským firmám na stavbách
realizovaných v letošním rocetuto èástku
výraznì pøekraèují! Za zaznamenání pak
stojí komentáø k investièní èinnosti hl. m.
Prahy v roce 2005, odkud opìt cituji: „MÈ

Horní Poèernice patøí rozlohou i poètem
obyvatel mezi nejvìtší "malé" mìstské èásti.
Z hlediska dostavby technické vybavenosti
však patøí mezi nejzaostalejší. Chybí
dostavba vodovodních i kanalizaèních øadù
(cca 50% v èásti Svépravice) a rekonstruk−
ce místních komunikací je provedena
pouze z 30 %. Výstavba chybìjící technické
vybavenosti bude probíhat postupnì a� do
roku 2015. K navýšení (?) celkových inves−
tièních nákladù stavby došlo postupným
upøesòováním náplnì jednotlivých etap,
kdy se ukázalo, �e zanedbanost TV v MÈ
Praha 20 je mnohem vyšší oproti pùvodní−
mu pøedpokladu". Co k tomu dodat: blábol
nad blábol! Jaképak navýšení, kdy�
z pùvodnì navr�ených 50 milonù zbyla ani
ne polovina?
Vá�ení spoluobèané, za obì petice Vám
dìkuji. Vùbec jejich vyøizování nebudu
pova�ovat za obtí�. A u� vùbec nezastávám
názor, �e si jejich podáním na kompetentní
místa zase Horní Poèernic ublí�í. Jednou
jsme se dali do boje, tak proè  ohýbat
høbet?

Ivan Liška
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ODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁØSTVÍ

IINNFFOORRMMAACCEE ZZ  OODDBBOORRÙÙ

�IVNOSTENSKÝ ODBOR

ODBOR ŠKOLSTVÍ A KULTURY

Podìkování
Místní hospodáøství dìkuje firmì Fytomax − zahradnické
a jeøábnické práce, jmenovitì pánùm Matyskovi a Rù�ièkovi,
kteøí jako ka�dý rok provedli zdarma práce pøi kácení, pøevozu
a stavìní vánoèního stromu v areálu Chvalské tvrze, a pøede−
vším Janu Kotrbatému, který tento vánoèní smrk obci vìnoval.
K podìkování se pøipojuje i odbor �ivotního prostøedí.

Úprava ulièky pro pìší pod ZŠ Spojencù
Z prostøedkù investièní dotace Magistrátu hl. m. Prahy probíhá
úprava a stabilizace svahu mezi areálem ZŠ Spojencù a ulièkou
pro pìší. Souèástí stavby je i opìrná zídka. Poškozené døeviny
byly vykáceny a místo nich budou ke stabilizaci svahu vysáze−
ny jalovce, kleèe, borovice a modøíny.
Stavbu, její� náklady se odhadují na 1.018 mil. Kè, realizuje
firma Jalèák − Masár.
Nové oplocení areálu školy bude postaveno v r. 2005 z pro−
støedkù naší mìstské èásti. Veøejné osvìtlení ulièky a nový
povrch ze zámkové dla�by je souèástí akce Komunikace Bøíš−
�anská, Mezilu�í a okolí s pøedpokládanou realizací stavby
v letech 2006 − 2007.

Jaroslav Píša
vedoucí odboru místního hospodáøství

Odbor školství a kultury MÈ Praha 20 zve srdeènì rodièe
s dìtmi na dny otevøených dveøí základních škol v Horních
Poèernicích, které se konají:
ZŠ Ratiboøická 1700 dne  13.1.2005 8 − 17 hod.
ZŠ Stoliòská 823dne  10.1.2005 8 − 17 hod.
FZŠ Chodovická 2250 dne  11.1.2005 8 − 18 hod.
ZŠ Spojencù 1408 dne    6.1.2005 13 − 17 hod.
Zápis dìtí do prvních tøíd pro školní rok 2005/2006 v MÈ
Praha 20 se koná  ve dnech 25. a 26. ledna 2005 od 13 − 17
hodin ve všech základních školách v Horních Poèernicích
a ve Zvláštní škole a Pomocné škole v Bártlovì ulici.
Podle zákona è. 561/2004  Sb. o pøedškolním, základním,
støedním, vyšším odborném a jiném vzdìlávání (školský zákon)
§ 36 odst. 3,  povinná školní docházka zaèíná poèátkem školní−
ho roku, který následuje po dni, kdy dítì dosáhne šestého roku
vìku, pokud mu není povolen odklad. Dítì, které dosáhne
šestého roku vìku v dobì poèátku školního roku do konce
kalendáøního roku, mù�e být pøijato k plnìní povinné školní
docházky ji� v tomto školním roce, je−li tìlesnì i duševnì pøi−
mìøenì vyspìlé a po�ádá−li o to jeho zákonný zástupce.
Zákonný zástupce dítìte podle § 37 tého� zákona mù�e po�á−
dat o odklad povinné školní docházky není−li dítì po dovršení
šestého roku vìku tìlesnì nebo dušenì pøimìøenì vyspìlé.
�ádost je tøeba dolo�it písemnì s doporuèujícím posouzením
školského poradenského zaøízení a odborného lékaøe.
�ádáme rodièe, aby pøi zápisu pøedlo�ili rodný list dítìte
a doklad o bydlišti (vyznaèeno v obèanském prùkazu rodièù)

Hana Plíšková, 
odbor školství a kultury

ODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁØSTVÍ PØIJME
od 1.3.2005 pracovníka na dozor 

a úklid dìtských høiš�.
Pravidelná denní pracovní doba 

je ve všední den 
od 8 do 12 hod., mo�no kombinovat 

i s odpolední smìnou od 12 do 16 hod.
Pracovník musí dále zajistit 

veèer zamykání a o sobotách 
a nedìlích otevøení a uzamèení dìtských høiš�.

Bli�ší informace na tel.: 271 071 690−2 
nebo pøímo na odboru místního hospodáøství.

SOS − tøi písmena na pomoc

SOS − tato tøi písmena znají všichni a vìdí, �e je mohou pou�ít,
kdy� potøebují pomoc. Sdru�ení obrany spotøebitelù Èeské
republiky má stejnou zkratku stejnì jako naše poradenská linka
SOS po telefonu.
K èemu je vlastnì naše SOS dobré? Vzniklo pøed více ne� jede−
nácti lety v Ostravì a z regionální organizace se vypracovalo ve
sdru�ení celorepublikového významu. Pøedevším hájí práva
spotøebitelù, poskytuje poradenské slu�by, k jeho dalším prio−
ritám patøí vzdìlávací a osvìtová èinnost. To vše ve velmi
skromných podmínkách nezávislé, nevládní a neziskové orga−
nizace, tedy obèanského sdru�ení. 
Co nabízíme èeským spotøebitelùm? Na internetovém serveru
www.spotrebitele.cz najdou: Svìt spotøebitelù, který nabízí
spoustu u�iteèných informací. Od databáze spotøebitelských
zkušeností, kam mohou napsat svou negativní èi pozitivní zku−
šenost, pøes Kartotéku spotøebitelských témat èi Knihovnu spo−
tøebitelských informací, které mohou vyu�ít, kdy� se chystají
nakupovat, a� po Spotøebitelskou poradnu. Do ní mohou zadat
dotaz a poradce jim do deseti dnù zdarma odpoví. Osobní
poradna, kterou provozujeme v Rytíøské ulici v Praze 1 a od
konce ledna zøejmì Ve Smeèkách 7 na Praze 2, ale i na dalších
místech po celé republice, je také zdarma. 
Placená, ale zato nejoperativnìjší, je poradenská linka SOS po
telefonu na èísle 900 08 08 08, která funguje od pondìlí do pátku
od 8 do 17 hodin. Za 8 Kè za minutu se z ka�dého místa v repub−
lice spotøebitel okam�itì dozví vše potøebné. Srovnáme−li cenu
jízdenky, pak se takový telefonát urèitì vyplatí, proto�e vìtšinu
dotazù zodpovídají poradci do 3 − 4 minut. Telefonát má ještì
jednu výhodu: nìkdy je skuteènì nutné reagovat okam�itì, pro−
to�e prodlení mù�e znamenat poškození práv spotøebitele. 

Mgr. Ivana Picková 
Sdru�ení obrany spotøebitelù ÈR
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NNAADDAACCEE  CCHHVVAALLSSKKÉÉHHOO ZZÁÁMMKKUU

S koncem roku 2004 jsme bilancovali, co se v areálu Chval−
ského zámku bìhem roku podaøilo uskuteènit a co na usku−
teènìní ještì èeká. Roèní aktivita Úøadu MÈ Praha 20
a Nadace Chvalského zámku je na stavu nemovité kulturní
památky vidìt a doufáme, �e získáme další investory, pení−
ze z grantù Magistrátu hl. m. Prahy i drobné dárce, aby se
nám spoleènì podaøilo opravit celý areál a ten se koneènì
zaskvìl v plné kráse. Jsme rádi, �e stále více lidí uznává, �e
si to zaslou�í.

Na jaøe, po pøedchozí rekonstrukci støechy zámku, byla dokon−
èena oprava øímsy støechy. V interiéru budovy bylo provedeno
také mnoho práce, kterou kolemjdoucí nevidí. Další etapy
rekonstrukce závisí na finanèních prostøedcích, které se  
MÈ Praha 20 sna�í získat od Evropských fondù v roce 2005. Na
zámku by mìly vzniknout výstavní a slavnostní prostory, obøad−
ní síò a koncertní sál. Uva�ujeme také o umístìní hudební školy
do této budovy.    

V dubnu úspìšnì probìhla tradièní akce Èarodìjnice, kterou
navštívilo 5.360 platících divákù.   

Od záøí do listopadu probìhla první etapa rekonstrukce stodo−
ly, která urèitì pøispìla ke zlepšení celkového dojmu z areálu.
Ve druhé etapì by zde mìly vzniknout výstavní prostory.   

Bìhem roku probíhala jednání o dalších objektech v areálu
a podávali jsme �ádosti do prvního kola grantù Evropských
fondù. Pokud vše dobøe dopadne a Magistrát hl. m. Prahy naši
�ádost schválí, zapoèaly by na jaøe práce na Špejchárku, budo−
vì u vjezdu do areálu, který chceme promìnit na informaèní
centrum Horních Poèernic.          

Areál Chvalského zámku: Co se tu za rok zmìnilo

V kvìtnu bylo završeno naše úsilí o získání sponzorù a majitelù
dvaceti sedmi stromù na prostranství v areálu zámku. Povedlo
se, stromy byly slavnostnì vysazeny za úèasti hostù ze spøáte−
lených mìst − francouzského Mions a nìmeckého Brunsbütte−
lu. Celý prostor má nyní pøíjemnìjší vzhled i atmosféru a tìšíme
se na jaro, a� stromy rozkvetou.          

Od Špejcharu k pizzerii byla postavena spojovací cesta
a obnoOd Špejcharu k pizzerii byla postavena spojovací cesta
a obnoveny studny, které zdobí umìlecké kování.  

Po zdlouhavém vyøizování mohl nový nájemce zchátralého
objektu u stìny s kostelem − farou zaèít v prosinci se stavební−
mi pracemi s úmyslem promìnit tento objekt na kavárnu.

Beata Ehrenbergerová
administrátorka  Nadace Chvalského zámku



Vá�ený pane primátore, vá�ená mìstská rado,
v zastoupení ní�e podepsaných obèanù Horních Poèernic Vám
pøedkládáme tuto petici, k ní� nás vede naprosto neúnosná situa−
ce v budování technické infrastruktury v naší mìstské èásti. Volíme
tento zpùsob, nebo� jsme došli k pøesvìdèení, �e je to jedno
z posledních mo�−
ných øešení jak zajis−
tit, aby se naše mìst−
ská èást dostala na
úroveò technické
vybavenosti srovna−
telnou s ostatními
mìstskými èástmi
obdobného význa−
mu. Na území naší
mìstské èásti nejsou
stále ještì plnì
dobudované in�e−
nýrské sítì. Nejnalé−
havìjší je situace
v budování kanaliza−
ce a její napojení na existující èistící stanice. Ve výstavbì tìchto sítí
je naše mìstská èást zcela závislá na investièních prostøedcích
vyèlenìných jí z rozpoètu hl. m. Prahy. I kdy� si uvìdomujeme, �e
na tyto úèely jsou naší obci ka�doroènì pøidìlovány desítky milio−
nù korun, je to stále nedostateèné mno�ství v relaci s tím, jaké jsou
dnes náklady na tento typ investièních akcí.
Z pramenù, které nám úøad Mìstské èásti Praha 20 poskytl víme,
�e i v letošním roce nebudou dokonèeny všechny plánované
investice právì pro nedostatek penìz. A to i pøes urgence a �ádos−
ti o navýšení finanèních prostøedkù, které opakovanì pøedkládá
starosta Ivan Liška. Navíc jsme získali alarmující informaci, �e èást−
ka na investièní výdaje pro Prahu 20, která je zatím v jednání v roz−
poètu hl. m. Prahy na rok 2005, neumo�ní další pokraèování sta−
veb, které jsou ji� technicky a projektovì pøipravené a jejich� reali−
zace závisí pouze na finanèním krytí. 
Kdyby zùstaly rozestavìné úseky kanalizace nedokonèené
a nezkolaudované,  neumo�nily by napojení obyvatel v ulicích
Spojencù, Ro�novská, Mezilesí, Tøebešovská, Sekeøická, Chvalko−
vická, Jívanská a Ratiboøická. Pøitom témìø v polovinì ulic je ji�
dnes kanalizace vybudovaná, ale ze strany OMI ji� dnes pro nedo−
statek finanèních prostøedkù nefinancovaná. Dále by bez navýšení
finanèního krytí nemohla být provedena rekonstrukce komunikace
v ulici Šanovská, kde byla kanalizace vybudovaná ji� pøed dvìma
lety, a od té doby je komunikace v havarijním stavu, proto�e
nejsou prostøedky na úpravu povrchu. Na stavbì è. 0083 by nemo−
hla být zahájena výstavba kanalizací s mo�ností napojení obyvatel
v ulicích Jeøická, Domovská, Chvalkovická (II.èást), Na Pozorce,
V Dílcích, Lipí a Podùlší. Pokud by ze stavby è. 0083 byly financo−
vány ještì bì�né náklady za projektovou dokumentaci a in�enýr−
skou èinnost, nestaèily by finanèní prostøedky ani na dokonèení
výstavby kanalizace provádìné v souèasné dobì, a to by zne−
mo�nilo napojení obyvatel na kanalizaci v ulicích Dolská, Mezilu�í,
Bøíš�anská, Machovská, Prachovská a Høídelecká.
Vá�ený pane primátore, vá�ení radní, prosíme Vás, abyste si naše
argumenty provìøili a naší petici vyšli vstøíc. Rádi bychom se od
Vás dozvìdìli, jak se bude situace dále øešit, a kdy budeme jako
obyvatelé hlavního mìsta moci skonèit s drahým a neekologickým
vyvá�ením �ump a odpadních jímek.
Vìøíme, �e najdete pro naši mìstskou èást uspokojivé øešení.
V opaèném pøípadì jsme pøipraveni v pøípadì nutnosti zalo�it
registrované obèanské sdru�ení a jeho prostøednictvím usilovat
o dosa�ení našich oprávnìných po�adavkù.

Dìkujeme Vám za pozornost a oèekáváme Vaši odpovìï.
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PPEETTIICCEE

My, ní�e podepsaní obèané Horních Poèernic, se obracíme na
primátora a Radu hl. m. Prahy se �ádostí o
1. zvýšení tempa budování technické infrastruktury 
(vodovodní øad, kanalizace) v naší obci v pøíštích letech
2. odpovídající navýšení pøidìlených finanèních prostøedkù
z rozpoètu hl. m. Prahy na tyto úèely pro rok 2004
3. finanèní krytí pro technicky a projektovì pøipravené stav−
by v pøíštím roce
4. kontrolu a pøehodnocení dosavadního zpùsobu této
investièní èinnosti hl. m. Prahy v naší mìstské èásti.
Cílem petice je pøimìt odpovìdné orgány k pøehodnocení
jejich dosavadního pøístupu k finanènímu zajištìní výstavby
in�enýrských sítí, zejména kanalizace, v Horních Poèernicích.
Pojem výstavba samozøejmì v tomto pøípadì neznamená jen
samotné vybudování kanalizace, ale také její kolaudování
a úpravu povrchu v ulicích, kde je výstavba dokonèena. Od
roku 1999, kdy došlo ke zmìnì zákona, u� obec, pøesnìji øeèe−
no mìstská èást, nerozhoduje o výši prostøedkù na investice
sama. Finance na investièní akce pøidìluje Horním Poèernicím,
stejnì jako všem ostatním mìstským èástem, odbor mìstské−
ho investora hl. m. Prahy v rámci rozpoètu celého hlavního
mìsta. A aby toho úøadování nebylo málo, OMI se pøi svém
rozhodování øídí doporuèením ZAVOS, s. r. o., která je soukro−
mou firmou, k jejím� èinnostem patøí podle zápisu v obchodním
rejstøíku také „organizaèní èinnost v oblasti zadávání veøejných
zakázek“. 
Nakolik le�í této soukromé firmì na srdci kvalita �ivota nás,
obyèejných obyvatel Horních Poèernic, naše mnohaleté marty−
rium s vyvá�ením �ump, postupné rozkopávání jednotlivých
ulic spojené s uzavírkami a pøedevším s objízdnými trasami
autobusù HMD, zdlouhavá kolaudace, bez které nelze ji� vybu−
dovanou kanalizaci napojit, a rozblácené ulice, kde sice byla
kanalizace vybudovaná, ale úprava povrchu je v nedohlednu?
To nejspíš neovlivníme. Petice by ale mìla na tento problém
upozornit nejvyšší pøedstavitele mìsta, zejména v situaci, kdy
�ádosti vedení obce zùstávají bez adekvátní odezvy.
Proè se øeditelka kulturního støediska Domeèek a èlenka zastu−
pitelstva Hana Èí�ková rozhodla petici napsat a ve svém vol−
ném èase shánìt podpisy?
„Jednak bydlím v ulici, kde se na kanalizaci mnoho let èekalo.
Teï je hotová, ale v sousedních ulicích ještì ne, tak�e ka�dý
den chodím tím blátem a pøedstava, �e bychom mìli další roky
èekat na dokonèení a na úpravu povrchu, mi opravdu vadí,“
vysvìtluje Hana Èí�ková. „A jako èlenka zastupitelstva vím, �e
stavby, které byly zahájeny na podzim roku 2004, se rozjely de
facto na dluh, proto�e z magistrátu nepøišly slíbené peníze
navíc. A mluví se o tom, �e v roce 2005 máme dostat jen polo−
vinu po�adovaných prostøedkù. To by v praxi mohlo znamenat,
�e se výstavba zastaví, vybudované úseky se nebudou moci
zkolaudovat a napojit, ulice zùstanou bez pevného povrchu…
Na listopadovém jednání zastupitelstva jsme dostali z OMI pøe−
hled investic v Praze 20 realizovaných a plánovaných v období
1999  − 2009. Z nìj vyplývá, �e z celkové plánované èástky
dostala naše obec v letech 1999 – 2004, tedy za šest let, jen
o nìco víc ne� tøetinu. A jsem trochu skeptická ke slibu, �e zbý−
vajících 418 milionù korun dostaneme v pøíštích pìti letech.
Navíc v tomto materiálu je napøíklad úprava povrchu v ulicích
kolem svépravické školy, kde se kanalizace právì buduje, plá−
novaná na rok 2008 – 2009. To je pøece šílené! Jsem pøesvìd−
èená, �e v takové situaci se my, obèané, musíme ozvat. A chci
moc podìkovat všem, kdo petici podepsali.“

Petice s podpisovými archy byla na Magistrát pøedána na konci
listopadu. Vìøíme, �e vás v pøíštím èísle budeme moci seznámit
s tím, jak na ni primátor a mìstská rada odpovìdìli.

Hana Sassmannová

Petice primátorovi

Podle plánù OMI by se úprava  povrchu
v Bøíš�anské ulici mìla uskuteènit 

v letech 2008−9.

Bìhem jediného týdne podepsalo 505 obèanù naší obce
petici adresovanou pra�skému  primátorovi a mìstské radì,
kterou iniciovala èlenka zastupitelstva MÈ Praha 20 Hana
Èí�ková.
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O popularitì
Kdy� jsem si koncem minulého mìsíce pøeèetla nové prùzku−
my popularity politikù, napadlo mì, nakolik je oni sami berou
vá�nì. Zda nad nimi doma v obýváku mávnou rukou (jak to
dìlají na veøejnosti), nebo doma hystericky omdlévají ve stra−
chu o funkci, kdy−
koli jim padají
body. 
Pokud by platila
druhá mo�nost,
byla bych dost
z n e p o k o j e n a
z diktátu populari−
ty na práci lidí, co
mají øídit chod
státu. Nìjak
nemám dùvìru
k ministrùm
a poslancùm, co
dìlají politiku tak,
�e s uchem pøitisknutým k zemi poslouchají nepøetr�itì hlas
lidu, onu polnici pøímé demokracie, a podle toho pak se sna�í
jednat, aby zùstali co nejvíc oblíbení.
Ono to takhle sice vypadá demokraticky, kdy� hlas lidu je hla−
sem bo�ím, a do správy vìcí veøejných mohou mluvit všichni.
Jen�e i starosta nejmenší obce ví, �e takhle by nešlo pracovat.
Zastupitelský systém se ujal proto, �e rozhodování milionu lidí
vytvoøí leda chaos. Proto si v demokratických volbách jednou
za ètyøi roky volíme zástupce, a� rozhodují za nás. Jaký jim tím
ale dáváme mandát? Povìøujeme je, aby den co den naslou−
chali našim názorùm a pøáním (zákonitì protichùdným)
a podle nich okam�itì jednali? Nebo je povìøujeme, aby po
jedno volební období spravovali naše zále�itosti podle svého
úsudku, a kdy� se jim to nebude daøit, budou mít pøi dalších
volbách smùlu? Jsem si jista, �e to druhé je správnì. Politika
na všech úrovních je pøece jen øemeslo, kterému ka�dý nemù−
�e rozumìt, i kdy� si to mnozí  myslí.
Ono toti� platí, �e dlouhodobé politické úkoly zpùsobují voli−
èùm krátkodobé potí�e. Pøíklad: pøi radikálním sní�ení daní
bude nìjaký èas ménì penìz na sociální úèely. Pøesto je to
správná cesta, proto�e nízkými danìmi nastartovaný ekono−
mický rùst vydìlá za èas na lepší sociální politiku. O tomhle
ale nemù�e rozhodovat emotivnì veøejnost, to je zále�itost
odvá�ného rozhodnutí politikù.
Všimnìme si ještì, �e svou popularitu sledují jen politici v nej−
vyšších patrech. Zastupitelé v obcích a mìstských èástech
nemají napøíklad èas dìlat ze sebe kašpárky v estrádách, pro−
to�e lidi, kteøí je osobnì znají, je budou hodnotit za to, zda se
jim v místì podaøilo postavit silnici, nebo novou kanalizaci.
Tìším se nadìjí, �e tito zastupitelé jednou cestou pøirozeného
výbìru postoupí do politiky tzv. vysoké a zavedou v ní zdra−
vìjší, komunální mravy.

Dana Moj�íšová

PPOOZZNNÁÁMMKKAA  MMÌÌSSÍÍCCEE

Stále èastìji  se v novinách objevují èlánky o potøebnosti mìstské−
ho dálnièního okruhu. Jistì ka�dý obèan Horních Poèernic ví, kudy
povede. Máme u� v Poèernicích s dopravou své zkušenosti: máme
dálnici D11 s protihlukovou zdí, která dostateènì nepomáhá,
Východní spojku, která �ádnou protihlukovou zeï nemá.
Dnešní situace je jenom slabým odvarem toho, co Poèernice ještì
èeká. Bude tady hlavní dálnièní okruh, po kterém bude proudit tran−
zitní doprava napøíè Evropou. A právì k tomuto našem kousku
okruhu se ještì pøidru�í vnitøní sbìrná okru�ní komunikace Ji�ní
spojky a Vysoèanské radiály. Trochu moc toho Praha nalo�ila na
naši malou mìstskou èást.
Poèernice byly dlouho trpìlivé, obce na jihu Prahy byly aktivnìjší
a podaøilo se jim vytlaèit dálnièní okruh ven z Prahy a� k Øíèanùm,
kam patøí. Pak se ale tento okruh stáèí a vrací se pøed Bìchovice
a Horní Poèernice, kolem hustì obydlených území a rekreaèních
oblastí, kterých mají Pra�ané tak málo. Pøitom na území Støedoèes−
kého kraje jsou rozsáhlá nezastavìná území a� k Úvalùm, kudy by
tento okruh mohl vést.
Braòme se také. Velmi by to pomohlo obèanùm Poèernic, kteøí
bydlí vedle dálnice D11, a to hodnì blízko. Vytlaèením okruhu dál
za Prahu by se jim velmi ulevilo. Kamiony, které nyní jezdí od Bole−
slavi kolem Poèernic a� do Prahy k Èernému mostu a pak zpìt zase
kolem Poèernic z Prahy na Hradec Králové, by sem vùbec nezají�−
dìly. A to ani nemluvím o tìch kamionech, které se kolem nás
povalí v budoucnu ze severu na jih a východ a obrácenì. U� dnes
si malý zlomek z nich mù�eme jít prohlédnout na ulici Prùmyslovou. 
Pouèný je vývoj situace kolem Východní spojky. Pøed deseti lety
byla uvedena do provozu bez protihlukové zdi. Teprve v záøí 2003
provedla firma Akmest z povìøení Øeditelství silnic a dálnic  mìøení,
které prokázalo pøekroèení hlukových norem. Mezitím doprava
znovu narostla. Byla vyprojektována protihluková zeï, ale nestaví
se nic a u� se chystá napojení Vysoèanské radiály. A dìti rostou.
Tìm, které se v dobì uvádìní tohoto díla do provozu narodily, je
dnes u� deset let. Za dalších osm let budou dospìlé. Pro�ijí celé své
dìtství v prostøedí, které jim poškozuje zdraví? Co vy na to, páni
úøedníci? Pan starosta se problémem intenzivnì zabývá a slíbil
obèanùm posti�ených oblastí veškerou mo�nou podporu, a� po
zablokování napojení Vysoèanské radiály a dalšího úseku dálnièní−
ho okruhu.
Vìøíme, �e pou�ití této poslední a jediné skuteèné zbranì, kterou
Poèernice v rukou mají, se nebudeme muset doèkat, proto�e potøe−
bujeme øešení okam�ité, ji� vèera bylo pozdì. Obèané Chval to
nevzdali a sna�í se podpoøit svého starostu sepsáním petice proti
tomuto porušování jejich práva na �ivot v nezávadném prostøedí.
Petice byla pøedána panu starostovi dne 20.12.2004 na ÚMÈ Horní
Poèernice. Zde je také mo�no pøipojit ještì k petici svùj podpis. 
Horní Poèernice mají všechny pøedpoklady stát se stejnì atraktivní,
pøíjemnou a zelenou rezidenèní ètvrtí a presti�ní adresou jako jsou
dnes tøeba sousední Klánovice, které na rozdíl od nás nemusejí sní−
mat z Prahy dopravní høíchy minulých let. Vìøíme, �e v budoucnu
bude toto bøemeno rozdìleno spravedlivìji a i my v Horních Poèer−
nicích se doèkáme klidu a ticha.

Ing. Jana Matysová

Dálnice a �ivotní prostøedí 
v Horních Poèernicích

PPEETTIICCEE

Setkání studentù s polským 
prezidentem Alexanderem Kwasniewskim

Dne 7. prosince 2004 se studenti Støední odborné školy pro
administrativu Evropské unie, Praha 9, Lipí 1911 zúèastnili mezi−
národní konference, poøádané Asociací pro mezinárodní otázky,
na téma „Rozvoj spolupráce ve sjednocené Evropì“. Hlavním
hostem Senátní konference byl polský prezident Alexander
Kwasniewski.   
Studenti Marek Prokeš, Simon Schut a Ladislav Veselý s jeho

excelencí diskutovali pøedevším o politické situaci na Ukrajinì,
evropsko−turecké problematice a obchodních vztazích mezi
Èeskou republikou a Polskem. Vìtšina dalších úèastníkù konfe−
rence patøila k èeskému diplomatickému sboru, úèastnili se však
také zmocnìnci Evropského parlamentu, statutáøi zahranièních
velvyslanectví a zastupitelských úøadù, pøedstavitelé Czech
Exportu a èlenové Senátního výboru pro evropské zále�itosti. 
Zkušenosti nabyté pøi jednání s charismatickým státníkem
budou studenti SOŠ−A−EU s chutí rozvíjet na dalších konferen−
cích a setkáních s pøedními svìtovými politiky. 

Ladislav Veselý
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PPRROOFFIILL

Ze Slovenska do Prahy
V roce 1973 byl man�el jako kazatel Církve bratrské povolán do
slu�by v Horních Poèernicích. Zaèala jsem pracovat v pùvodní
knihovnì, kterou tenkrát vedla paní Jiøina Kubelková. Asi na ni
vzpomínají spíše starší ètenáøi, ale pro knihovnictví v Horních
Poèernicích vykonala opravdu mnoho. V dobì tzv. oèisty knihov−
nických fondù, kdy musela být sta�ena celá øada kvalitních knih
jak z pultù knihkupectví tak z knihoven, tato stateèná paní bez−
peènì ukryla mnoho vzácných titulù a tajnì je pùjèovala ètená−
øùm.
V roce 1980 jsem se ocitla v politické nemilosti a po mateøské
dovolené jsem se u� nemohla k práci vrátit. Paradoxnì mi však
pomohl èlovìk, který byl tehdy vedoucím odboru a pøedsedou
stranické organizace SVÚSS v Bìchovicích, ing. Hanuš Eisner.
Nabídl mi místo v technické knihovnì, kde jsem strávila krásných
deset let ve spoleèenství zajímavých lidí. Tento èlovìk pomohl
spoustì lidí pronásledovaných tehdejším re�imem, dal šanci
mnoha handicapovaným a umo�nil jim dùstojnì pracovat. Bohu−
�el ji� zemøel, stejnì jako mùj spolupracovník, pøekladatel dr. Jan
Èulík, na kterého ráda vzpomínám. Po roce 1989 jsem se vrátila
do knihovny v Horních Poèernicích, kterou vedla Mgr. Barbora
Šrámková, a krátce potom se knihovna stìhovala na dnešní
adresu na Náchodské ulici. Byla to obrovská práce, do ní� se
zapojila doslova celá rodina paní Šrámkové, zamìstnanci z
odboru místního hospodáøství a firmy A je to. Nová knihovna byla
slavnostnì otevøena 10. kvìtna 1992.

Promìna knihovny
Knihovnictví prošlo velkými zmìnami. Nedá se srovnávat kni�ní
fond, technické vybavení a slu�by. Dnes hlavnì poskytujeme
informace studentùm, to je naše stì�ejní práce. Zaèínáme náš
program rozšiøovat o bibliografickou pøípravu dìtí z mateøských a
základních škol pod názvem První kroky do knihovny. Návštìv−
nost se zvedla, letos nám pøibylo dvì stì ètenáøù. Hodnì nám
pomohla zmìna výpùjèní doby, která umo�nila lidem pracujícím
v centru, zajít k nám i pozdì odpoledne. 
V minulých letech jsme se potýkali s øadou problémù: kdo si
dnes uvìdomí, jak obtí�né bylo tøeba obstarat kopie, nebo vùbec
kopírku vlastnit? Teprve nedávno jsme díky Mìstské knihovnì v
Praze získali do dlouhodobého pronájmu ètyøi poèítaèe, tiskárnu
a ètecí zaøízení, které slou�í jednak veøejnosti, jednak je vyu�ívá−
me k administrativì. Hodnì nám zpoèátku pomohla bývalá kole−
gynì Štìpánka Zachová, která dokonale znala knihovnu i práci s
poèítaèem. Vše se dnes katalogizuje pøes program Clavius, který
nám jako knihovníkùm velmi usnadòuje práci. 
K podstatné zmìnì došlo 1. ledna 2004. Knihovna byla pøevede−
na pod Dùm dìtí a mláde�e pod vedení jeho øeditelky Mgr. Kate−
øiny Francové a stala se pøíspìvkovou organizací. Po dlouholeté
práci také odešla do dùchodu paní Šrámková.

Ètenáøe mám ráda
Knihovník musí mít smysl pro poøádek a systém. Kdy� ale pøijdou
nìkteøí ètenáøi do knihovny a vidím, �e je to mo�ná jediné místo,
kde si mohou popovídat, svìøit se se svými problémy, mù�u jim
poskytnout literaturu, která by jim jejich problém mohla usnadnit.
A kdy� pak pøijdou znovu a øeknou mi, jak jim to pomohlo, to je
pro mne hlavní satisfakce. Proto si myslím, �e moje práce je ze
všech nejkrásnìjší, mohu pøi ní pomáhat lidem. Myslím, �e ète−
náøi poznají, �e je mám ráda, a to cítím jako nejvìtší dar mého

povolání.
Potìšující je, �e co jsme otevøeli dìtské oddìlení, pøibylo ètenáøù
a hlavnì dìtí, které chodí i s rodièi. Dìti jdou do dìtského oddì−
lení, dospìlí ke svým kní�kám, pak se sejdou a to je moc milé.
Ètenáøi hledají nejen knihu, ale také povzbuzení a radu, chtìjí si
popovídat o svých starostech, a to mì tìší. 
V mládí jsem hodnì zpívala, hudba a zpìv je kromì knih moje nej−
vìtší láska. Mám ráda lidové písnièky, tøeba Hradiš�anu nebo sou−
rozencù Ulrychových, ale i chorály nebo klasickou hudbu. U nás
na Slovensku se zpívalo hodnì, byli jsme s rodièi a bratrem èleny
smíšeného sboru. Dìti jsou také muzikální a kdy� se sejdeme,
v�dycky si rádi zazpíváme. Kromì Knihy knih ráda ètu literaturu
psychologickou, ale s chutí sáhnu i po oddechové knize. Mými
oblíbenými autory jsou J. A. Cronin, C. S. Lewis, S. Peck a E.
Bombecková.

Moøe knih
Díky otupující nabídce televizí roste potøeba lidí èíst knihy, a pro−
to�e ty jsou stále dra�ší, pøibývá tìch, kteøí míøí do knihovny. Mnì
i jako zkušené knihovnici dìlá problém vyznat se v souèasné pro−
dukci kní�ek. Kvantita vítìzí nad kvalitou. Loni vyšlo neuvìøitel−
ných 16,5 tisíce nových titulù a ne všechny knihy jsou samozøej−
mì do knihovny vhodné. Mám na starosti nákup knih, ale také z
èasových dùvodù nemohu v�dycky vybrat ty nejlepší, nestaèím je
pøeèíst. To je mùj neuralgický bod. 
Za starých èasù jsme tì�ce bojovali o peníze na knihy, staèilo
nám to jen na udr�ování fondu. Automatizovaný systém nám
umo�òuje knihy vyøazovat a opravovat. Je to ale zdlouhavá práce.
Na administrativu máme èas jen v pondìlí. Musíme katalogizovat,
spravovat statistiku, zaøadit knihy, registrovat nové ètenáøe, vybí−
rat poplatky. Jsme v knihovnì tøi, dvì kolegynì v oddìlení pro
dospìlé a jedna v dìtském,  brigádník nám pomáhá s ukládáním
dat do poèítaèe. Poté, co máme novì opravené dìtské oddìlení,
kde je opravdu pøíjemné prostøedí s veškerým moderním vybave−
ním, se zcela jistì doèkáme modernizace oddìlení pro dospìlé.
Urèitì si to knihovna i ètenáøi  zaslou�í. 

Dana Moj�íšová

Bo�ena Beòová: Díky otupující nabídce televizí pøibývá ètenáøù
Narodila se ve Skleném a vyrùstala v Jenkovcích na východním
Slovensku. Po gymnáziu pracovala v knihovnì v Michalovcích a
nástavbovým studiem si doplnila knihovnické vzdìlání. Samo−
statnì pak vedla knihovnu v Be�ovicích. Bo�ena Beòová (1951)
má ètyøi dìti, její nejbli�ší rodina se ale rozrostla u� na tøináct
èlenù.
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95 Pavlová Anna
90 Maturová Ludvika

Vopelková Barbora
88 Kalistová Anna
87 Flegr Oldøich
85 Stejskal Jaroslav

Koukolská Marie
Jarešová Agáta
Barníková Marie

84 Petrofová Olga
Straková Jiøina

83 Køivánková Jarmila
Valášková Bo�ena
Marešová Marie
Tichá Irena
Mlíkovská Miloslava
Rejská Rù�ena

82 Neumanová Jiøina
Vìtrovcová Emilie
Trávníèek Jaroslav

Naši jubilanti narozeni v lednu

Všem pøejeme hodnì zdraví a spokojenosti

82 �áèek Václav
Zemanová Zdeòka

81 Ullmannová Marie
Vytlaèilová Adéla
Pi�ha Vratislav

80 Zima Jiøí
�áèek Václav
Apeltauerová Jiøina
Kašpárková Jarmila
Miková Olga
Zálohová Jarmila
Voštera Karel
Müller Jiøí
Krása Karel
Zvoníèková Zdeòka

75 Vladyková Hana
Opatrný František
Balcar Jaroslav
Jeøábková Ludmila
Hradecká Františka

Pokraèujeme v pravidelném programu,
zaèínáme s relaxaèním programem pro
�eny. Herna pro maminky s dìtmi  je
volnì pøístupná od pondìlí do ètvrtka od
9.00 – 12.00 hod. 
Výhledovì bychom rády uspoøádaly
besedy nebo pøednášky pro maminky na
téma: vázání  miminek v šátku, kojení a
poporodní péèe o maminku a miminko.

RELAXAÈNÍ PROGRAM
Program zahrnuje výuku celkového uvol−
nìní a zklidnìní, frekventanti se nauèí
zastavit tok myšlenek a navodit vnitøní
pohodu, pøedcházet nervozitì a depresi. 
Je vhodné pro všechny vìkové kategorie.
Bli�ší informace na tel.: 281 922 298 u pí
Obalilové.

13. ledna
ZÁPIS  18.00 – 19.00 hod. na
relaxaèní program 15. ledna
Zápis na cvièení na balonech, které bude
probíhat ka�dý ètvrtek od 19.00 – 20.00
hod.

15.  ledna
UMÌNÍ RELAXOVAT 
SOBOTA  10.00 – 14.00 hod.

Relaxaèní program pro �eny, cvièení,
relaxace, nauèíte se rychlému pohoštìní
sladkému i slanému.

RUKODÌLNÉ ÈTVRTKY
výuka starých
zapomenutých technik
Kurzy nejen pro maminky. Dìti vezmìte
urèitì s sebou. Zaèátky kurzù jsou obvy−
kle  v 9.00 hod., konec cca v 11.30 hod.
Na kurzy se prosím pøedem nahlaste.
Cena  je cca 120 − 150 Kè.

13.  ledna 
INTARZIE KRABIÈKA I.
výroba døevìné krabièky, p. Tomek

20.  ledna
INTARZIE KRABIÈKA II.
výroba døevìné krabièky, p. Tomek

27.  ledna
VITRÁ� − p. Tomek

Tìší se na Vás maminky z OS MUM

Milé maminky a dìti,
Doufáme, �e jste pøíjemnì a v poklidu strávili vánoèní svátky. 
Pøejeme Vám š�astný nový rok a tìšíme se na Vaši návštìvu. 
Klub bude otevøen od 3.1.2005.

MUM − klub pro maminky a dìti, Horní Poèernice, Mezilesí 2058
Tel.: 281 926 727, po − èt od 9 − 12 hod., nebo 775 932 326 B. Zálohová

SSPPOOLLEEÈÈEENNSSKKÁÁ  KKRROONNIIKKAA

Dìti narozené v listopadu 2004

Pilc Adam

Kovanda Jan

Krejèí Tomáš

Javorský Štìpán

Èech Jan

Molatová Ellen

Hora Filip Antonín

Chaloupková Nikola

Molatová Barbora

Fiala Oscar René

Šrytr Jiøí

Kozák Vojtìch

Tùmová Karolína

Vánoèní výstava MUMu na Chvalském zámku
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DDÙÙMM  DDÌÌTTÍÍ  AA  MMLLÁÁDDEE��EE

Ratiboøická 1899/32, 
193 21 Praha 20 − Horní Poèernice
tel.: 281 925 264, fax: 281 925 948

e−mail: ddm−hp@ddm−hp.cz
www.ddm−hp.cz

Vá�ení a milí ètenáøi,
dovolte mi, abych vás všechny pøivítala
v novém roce 2005. Doufám, �e tento rok
bude pro nás stejnì úspìšný jako ten
pøedchozí. O dìti nouzi rozhodnì nemá−
me, celý rok jsme se uèili nové vìci, sou−
tì�ili, závodili a v závìru roku uspoøádali
krásnou vánoèní výstavu. Vìøím, �e
i tento rok bude díky naší nabídce pro vás
zajímavý.

Pøehlídka bojového umìní
Zajímá Vás bojové umìní, chcete pronik−
nout do tajù tohoto sportu, nebo se jen
rádi podíváte na nìkoho, kdo toto umìní
opravdu ovládá?
DDM Vás zve na setkání s lektory z Èeské
federace WING CHUN KUEN TSU dne
15.1.2005 od 14.00 do 18.00 hod. v tìloc−
viènì ZŠ Ratiboøická.
Své umìní pøedvedou lektoøi vyuèující
v DDM  KUNG – FU. Dìti od 12 let
a dospìlí si s sebou vezmou volné spor−
tovní obleèení a obuv.  Své dovednosti si
mohou vyzkoušet zdarma.
Po skonèení praktických ukázek bude
v DDM v uèebnì výpoèetní techniky pøi−
praveno promítání dokumentu z cest lek−
torù po Èínì, bìhem kterých se uèili bojo−
vému umìní WING CHUN KUEN TSU.   

Muzikoterapie v DDM
V závìru loòského roku probìhly v DDM
úspìšnì dvì ukázkové lekce muzikotera−
pie. Pro velký zájem jsme se rozhodli
v této èinnosti dále pokraèovat a uspøá−
dali jsme kurz hraní na bubínky. 
První lekce se uskuteèní dne 26.1.2005
od 18.00 do 20.00 hod. Tato lekce je pøi−
pravena pøedevším pro vìkovou kategorii
16 a� 20 let, ale rádi pøivítáme i starší
zájemce o tuto formu pøírodní terapie.
Cena jedné lekce (2 hodiny) je 50 Kè.

Operaèní systém LINUX
Máte pocit, �e poèítaè u� perfektnì ovlá−
dáte? A co LINUX, umíte?
Od února ka�dou støedu  od 17.00 do
18.00 hod a od 18.00 do 19.00 hod
v nové uèebnì DDM máte mo�nost nau−
èit se pracovat s dalším operaèním systé−
mem. Kurz je urèen pøedevším pro stu−

denty støedních škol a dospìlé. Upozor−
òujeme na nutnost vèasného rezervování
místa v kurzu, máme pouze 9 volných
míst na ka�dou hodinu.

Masopust
I v letošním roce Vás všechny srdeènì
zveme do masopustního prùvodu, který
se uskuteèní dne 27.1.2005 od 15.00 do
17.00 hod. Sraz bude tradiènì u DDM
v Ratiboøické 32 a cíl pochodu na Chva−
lech, kde dojde i k vyhodnocení masek.

Provoz v DDM
v období prázdnin
4.2.2005 − pololetní  prázdniny − zavøeno,
7.2. a� 11.2. 2005 − jarní prázdniny −
krou�ky neprobíhají.
Po dobu jarních prázdnin je dìtem k dis−
pozici ka�dý den od 13.00 do 15.00 hod
volný klub – øemesla a výtvarný atelier.
Pondìlní volný klub
Od 17.1.2005 bude opìt probíhat ka�dé
pondìlí od 19.30 do 21.00 hod volný
klub, letos rozšíøen o malbu na sklo a na
hedvábí, drátování a výrobu košíkù.
Program 
na leden a� kvìten 2005:
keramika −17.1., 24.1., 7.3., 14.3., 2.5.,
9.5., malba na sklo − 31.1., 4.4., 16.5.,
drátování − 14.2., 11.4., 23.5.,
košíky − 21.2., 18.4., 30.5., 
malba na hedvábí − 28.2., 25.4.  
Prosíme, abyste si telefonicky pøedem
rezervovali místa.

DDM pro Vás u� v tìchto dnech pøipravu−
je  VELIKONOÈNÍ  VÝSTAVU,  která se ji�
tradiènì uskuteèní na Chvalské tvrzi ve
dnech 19. a 20.3.2005.
O této a také o dalších akcích vás bude−
me prùbì�nì informovat.

Kolektiv DDM

Masopust se blí�í

Praktická ukázka z výuky.



Kni�ní novinky
Upozoròujeme na nìkteré nové tituly
v naší knihovnì 

Novým Zélandem
s dìravou kapsou

Snímky v knize,
které zachycují
variace novozé−
landské pøírody
v nìkolika mìní−
cích se nála−
dách, tak jako
výbìr z jejího
unikátního divo−
kého �ivota

pøedstavují ètenáøi charakteristická místa
a �ivot pøekrásné zemì. Vydal ART D

Nezabolí jazyk od dobrého slova

Dlouholetý teoretický
i praktický zájem edi−
torù o nejstruènìjší
literární �ánr zaruèu−
je, �e se v jednom
svazku setkávají ty
nejzajímavìjší a nej−
jiskrnìjší aforismy
èeského písemnictví,
je� navíc doprovázejí
skvìlé lapidární kres−

by jednoho ze zastoupených autorù, Jiøí−
ho Jiráska.

Nechte  malièkých

Dìj se odehráva
v keltské Anglii.Barvi−
tý pøíbìh, v nìm� není
nouze o rùzná dobro−
dru�ství.Peter Tre−
mayne vlastním jmé−
nem Peter Berresford
Ellis vydal dosud pøes
70 knih.Právì detek−
tivní pøíbìhy o sestøe
Fidelmì mu vynesly

velkou popularitu.

Synové štìstìny

Pohnutý pøíbìh bra−
trù, které osud rozdì−
lil, aby je o mnoho let
pozdìji zase spojil.V
nejlepší tradici Arche−
rových úspìšných
románù se i tato kniha
sna�í být kronikou
národa v období pøe−
kotných zmìn a sou−
èasnì �ivotním pøíbì−

hem dvou pozoruhodných mu�ù, kteøí
nakonec poznávají pravdu se všemi jejími
dùsledky.
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Dùm dìtí a mláde�e, støedisko Místní veøejná knihovna,
Náchodská 754, 193 21 Praha 20, 

tel.: 281 921 587, e−mail: knihovna@ddm−hp.cz

KKNNIIHHOOVVNNAA

Místní veøejnou knihovnu Horní Poèernice nyní najdete také na internetové
adrese www.knihovna−hp.cz

Knihovnictví 
v Horních Poèernicích 
letos oslaví sté výroèí
Milí naši ètenáøi.
Zaèátek roku bývá nejen plný rùzných
pøedsevzetí do budoucna, ale také ohled−
nutím a bilancováním roku minulého.
Pojïme se tedy ohlédnout a zhodnotit rok
2004. 
Knihovna se stala souèástí Domu dìtí
a mláde�e, tedy pøíspìvkovou organizací,
v èele s øeditelkou Mgr. Kateøinou Fran−
covou. Pracují zde tøi knihovnice a stu−
dent − brigádník. Moje nové kolegynì se
postupnì seznamovaly s knihovnou
a jejím provozem, uèily jsme se vzájemnì
i s novým vedením “slaïovat krok“. Na
pracovních poradách jsme probíraly
organizaèní strukturu a rozvíjely pøedsta−
vu, kterým smìrem by se mìla knihovna
ubírat. 
Bylo to období velice nároèné, proto�e
soubì�nì jsme zaèaly budovat dìtské
oddìlení v prostorách bývalého �ivno−
stenského úøadu, které jsme otevøely 10.
kvìtna. Probìhla také první akce pro dìti
Noc s Andersenem, hned poté první
pøednáška na téma Evropské unie. Nav−
štívily nás delegace z Francie a z Japon−
ska. 
Kromì urychlení elektronické katalogiza−
ce bylo nutné uspíšit balení a opravy knih.
S radostí jsme proto pøijaly pomoc naší
ètenáøky Zdenky Beòové. Velice povzbu−
zující pro nás bylo ocenìní odborných
pracovníkù Mìstské knihovny v Praze,
které nám bylo udìleno po prezentaci
naší knihovny, k ní� jsme byly vyzvány.
V zájmu rozšíøení nabízených slu�eb byla
pozmìnìna výpùjèní doba, k poslední
zmìnì došlo v záøí. Kromì pondìlka je
pro veøejnost otevøeno ka�dý den. Takto
jsme se pøizpùsobily ostatním knihovnám
v Praze. V pondìlí se knihovnice zúèast−
òují odborných semináøù a pøednášek,
které právì v tomto termínu Mìstská kni−
hovna v Praze organizuje. V zájmu zvyšo−
vání odbornosti a získávání pøehledu je to
nezbytné. 
Od záøí poøádáme pravidelnì v dìtském
oddìlení První kroky do knihovny, zajíma−
vé nauèné pásmo, ve kterém seznamuje−
me pøedškoláky jednak s chodem kni−
hovny, ale nenásilnou a pøirozenou for−
mou si vychováváme naše budoucí ète−
náøe. Další premiérou, o které ji� byla øeè
na stránkách minulého èísla Zpravodaje,
byla literární beseda s MUDr. Aloisem
Volkmanem. Doufejme, �e takových set−

kání se zajímavými lidmi pøipravíme
v letošním roce víc.
Co øíci závìrem? Spisovatelka Jindøiška
Smetanová na otázku, co pro ni znamená
knihovna, struènì odpovìdìla: „Obvodní
ústav duševní kondice“. Vtipnì a pøitom
výsti�nì pojmenovala podstatu funkce
veøejných knihoven. Sna�íme se, aby tato
charakteristika platila i o naší poèernické,
v�dy� letos v prosinci tomu bude celých
sto let od otevøení první knihovny v naší
obci. 

Proto vás rádi o dìní u nás budeme
v Hornopoèernickém zpravodaji i nadále
pravidelnì informovat.

Bo�ena Beòová 
vedoucí knihovny

Vìnuji svým milým �ákùm,
kteøí se stali mými pøáteli a od nich�

jsem se tak mnoho nauèil
Toto láskyplné vìnování své ji� bohu�el
poslední knihy nenapsal nikdo jiný, ne�
nestor naší dìtské psychiatrie profesor
Zdenìk Matìjèek.
Všichni víme, co tento mimoøádný èlo−
vìk znamenal  nejen pro celou spoleè−
nost, ale pøedevším pro všechny dìtské
pacienty a jejich rodinné pøíslušníky.
Jeho knihy o výchovì a péèí o dítì také
není tøeba zvláš� pøedstavovat. Vaší
pozornosti doporuèuji knihu s názvem
Psychologické eseje (z konce kariéry),
kterou vydalo nakladatelství Karolinum.
Jak autor sám napsal, v tìchto esejích
jsou vìci, které nejdou napsat do novin,
ale co nepatøí ani do uèebnic, a co
pøece jen by snad  bylo škoda docela
pominout.
Dovolte mi ještì osobní pøipomínku.
Pan profesor mìl k naší obci vøelý vztah.
�il tady jeho bratr s rodinou, a díky tomu
jsme mìli nejednu mo�nost úèastnit se
jeho pøednášek. O èem jiném, ne�
o výchovì dìtí. Poka�dé to byl pro pøí−
tomné veliký zá�itek
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Leden 2005 bude v našem divadle pat−
øit hostùm, vybraným mimopra�ským
i domácím ochotnickým souborùm.
Pøedstaví se v rámci 2. roèníku projek−
tu Divadelní setkávání, který grantem
podpoøila MÈ Horní Poèernice. Vìøíme,
�e jsme vybírali dobøe, �e se na všech
pøedstaveních pøinejmenším dobøe
pobavíte a budete mile pøekvapeni
i kvalitními výkony.
Otázku, kde je hranice mezi divadlem
ochotnickým a profesionálním, si ostat−
nì èasto pokládáme i po vystoupení
našeho domácího souboru Právì zaèí−
náme, ale zatím jsme na ni nenašli
odpovìï. Pøijïte i Vy na setkání s diva−
dlem hraným s chutí a srdcem. Diva−
delní setkávání je tu pro Vás.

Sobota 15.1.2005 od 19.00 hodin
Matìj Kopecký

JOHANES 
DOKTOR FAUST
Hraje Netrdlo  
divadélko Zdeòka Øehky, Vyškov
Johanes doktor Faust je pøedstavení, ve
kterém jsme se sna�ili propojit svìt dìtské−
ho loutkového divadla s èinohrou pro
dospìlé. Proto se v pøedstavení bok po
boku objevují marionety, maòásci, stínové
divadlo a právì èinohra. Jeliko� faustovské
téma je spíše v tragické poloze, sáhli jsme
po volném pøepisu známého loutkáøe
Matìje Kopeckého, jeho� pojetí je nám
pøece jen bli�ší. Faust je však natolik dra−

Úterý 11.1.2005 v KC Domeèek

JAN NERUDA
Divadlo Poetik
Doporuèeno pro 7. – 9. roèník ZŠ 
a víceletá gymnázia.
Zaèátky pøedstavení v 9.00 a 10.30 hod.
Vstupné 30 Kè.

Dopolední pøedstavení zadaná pro školy a školky:

Martha a Tena Elefteriadu srdeènì zvou na VÍKENDOVÝ KURZ ØECKÝCH TANCÙ
Chcete se nauèit tanèit jako Øek Zorba? Pøipomenout si atmosféru letní dovolené? Nebo se jen tak odreagovat?
Tance Sirtaki, Chassaposerviko, Tik a Sirto se mù�ete nauèit bìhem jednoho víkendu a to 22. a 23. ledna od 14.30 do 18.00 hodin
v Kulturním centru Domeèek. Kurz vede lektorka Romana Budilová, která zájemcùm doporuèuje vzít sebou dobrou náladu a
pohodlné boty. Informace a pøihlášky: Romana Budilová, tel.: 603 402 816. Pøihlásit se mù�ete i na el. adrese:
martha.tena@seznam.cz, www.martha−tena.net.

Maminky s dìtmi mohou pøedstavení navštívit po pøedchozí domluvì na tel. è.: 281920339. Školy a školky mají 
pøi obsazování míst pøednost.

Pátek 14.1.2005 v Divadle Pohoda

O PEJSKOVI A
KOÈIÈCE
Divadlo Duha Polná
Urèeno dìtem z MŠ a 1. – 3. tøídy ZŠ.
Zaèátky pøedstavení v 9.00 a 10.30 hod.
Vstupné 30 Kè.

Pátek 21.1.2005 v KC Domeèek

O BÁBÌ CHØIPCE
Divadelní spoleènost Úsmìv
Urèeno dìtem z MŠ a 1. tøídy ZŠ.
Zaèátky pøedstavení v 9.00 a 10.30 hod.
Vstupné 25 Kè.

matická postava, �e jsme se pokusili o pro−
lnutí všech poloh komiky a dramatu, která
jsou v daném pøedstavení únosná
a mo�ná.
Hlavním cílem bylo vytvoøit ostré kontrasty
mezi dìtskou hravostí, barevností a tragic−
kým Faustem, jeho� osud je zpeèetìn ji�
sázkou Ïábla s Bohem. 

To podstatné, co z pøíbìhu vyplývá, je
Faust, který je v ka�dém z nás a kdykoli se
mù�e probudit, nebo dokonce mù�e být
probuzen se všemi dùsledky, které to
s sebou pøináší.
Divadelníci z Vyškova hostovali v Divadle
Pohoda loni v bøeznu, kdy pøijeli s výbor−
ným pøedstavením Tracyho tygr. To je také
hlavní dùvod, proè jsme je znovu do Hor−
ních Poèernic pozvali. S touto inscenací
zvítìzil soubor Netrdlo na 7. roèníku festi−
valu Na prknech 2004, a tak si jejich Faus−
ta nenechte ujít, proto�e ve Vyškovì diva−
dlo opravdu umìjí. 
Vstupné 90 Kè, 70 Kè a 50 Kè.

Nedìle 16.1.2005 od 15.00 hodin

ÈARODÌJNICKÁ
POHÁDKA
Hraje hornopoèernický 
divadelní soubor Mladí a neškodní
v re�ii Rudy Kryštùfka
O tom, jak je tì�ké sehnat pro mladou
èarodìjnici �enicha, vám budou hrát:

leden 2005
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Lenka Kryštùfková, Bára Havlíková, Jana
Lišková, Ilona Kuèerová, Lucka Paukero−
vá, Honza Horyna, Jakub Tichý, Ota
Ro�ánek a Petr Kvìt.
Jednotné vstupné 30 Kè.

Sobota 22.1.2005 od 19.00 hodin

PODIVNÁ PANÍ
SAVAGEOVÁ
Hraje Divadelní spolek Jiøí, Podìbrady
Komedie o pìti obrazech se odehrává
v soukromém sanatoriu v americkém

státì Massachusetts.
Také podìbradské divadlo u nás nebude
hrát poprvé. Mo�ná se Vám ještì vybaví
muzikálové pøedstavení Moje �ena není
andìl, se kterým DS Jiøí úspìšnì hostoval
pøed dvìma lety v Divadle v pøírodì.
Vstupné 90 Kè, 70 Kè a 50 Kè.

Nedìle 23.1.2005 od 15.00 hodin

JAK KAŠPÁREK
VYSVOBODIL 
HONZU KRÁLE
Hraje Divadelní spolek Jiøí, Podìbrady 
Královská odmìna slibovaná témìø
v ka�dé pohádce se v té naší stala sku−
teèností. Honza koneènì dostal svoji
princeznu za �enu a královskou korunu
k tomu. Na královském hradì se slaví veli−
kánská svatba. Všichni se radují a ani
Dìd Vševìd netuší, co Honzu pøi tom
jeho kralování všechno èeká. Nejen �e se
bude muset znovu poprat s èarodìjnicí
Pedikolou, ale do jeho království zabloudí

i èerti z opravdického Pekla. A kdyby
nemìl Honza svého dobrého kamaráda
Kašpárka a ostatní pøátele, kdoví, jak by
všechno dopadlo. Tøeba by nakonec
pohádkové Prou�kované království mìlo
jenom døevìného krále...
Ve výpravném hodinovém pøedstavení si
dìti pøipomenou typické èeské pohádko−
vé postavy,  pro�ijí s nimi pohádková
dobrodru�ství a na známe melodie národ−
ních písní si zazpívají i nové písnièky.
Jednotné vstupné 30 Kè.

Pátek 28.1.2005 od 19.00 hodin
PAVEL DOBEŠ
Vás srdeènì zve na veèírek 

JARMILA MÁ 
25. NAROZENINY!
Kytarový doprovod Tomáš Kotrba.
Projekt vznikl k pøíle�itosti 25 let od uvede−
ní písnièky Jarmila, se kterou se pojí i vstup
populárního písnièkáøe Pavla Dobeše na
hudební scénu. Ètvrt století veøejného
vystupování vtipnì a výsti�nì komentuje
a jednotlivé etapy své tvùrèí èinnosti doklá−
dá léty provìøenými hity.
Ostravské období: Jarmila, Bla�ek, Skupi−
nové foto, Oko ztratíš ve chvíli, kdy� pracu−
ješ bez brýlí, Pecky v èokoládì, Nìco

o lásce…
Pódiová a tvùrèí spolupráce s Milošem
Dvoøáèkem: Jumbo Jet, Zpátky do trenek,
Pra�ce, Víte, vono, holky, Kostelíèek, Papí−
roví draci, To tedy ne…
Inspirace Amerikou: California, Utah, Cal−
vera, Lisa z N.Y.C., Denver…
Díky �ivému a neodmyslitelnému kontaktu
s publikem jsou pøirozenou souèástí ka�−
dého vystoupení písnièky na pøání divákù.
Vstupné 150 Kè, 130 Kè a 100 Kè.

Sobota 29.1.2005 od 19.00 hodin

ZÁSKOK
Hraje divadelní soubor Mladý vodák,
Kostelec nad Labem s laskavým svolením
autorské dvojice Svìrák – Smoljak.
K mnoha smolným stránkám Cimrmanova
�ivota patøila i chudoba. V jeho divadelní
koèující spoleènosti Lipany se projevila
mimo jiné velkou fluktuací hercù. Pokud šlo
o odchod domluvený s dostateèným pøed−
stihem, dala se situace zvládnout. Došlo−li
k nìmu s køikem a s prásknutím dveømi
a èasto jen pár hodin pøed pøedstavením,
pro�il soubor i jeho principál horké chvíle.

Takové zkušenosti stojí v pozadí hry
Záskok. Milovníkùm díla tohoto zneuzna−
ného Èecha se tak dostává do rukou svì−
dectví z té oblasti Cimrmanova �ivota, v ní�
se nejvíce naplnil jeho osud − z divadla.
Vstupné 90 Kè, 70 Kè a 50 Kè.

Na únor pøipravujeme:
Pátek 4.2.2005 od 19.00 hodin

MOJE PAST
Zpovìï mu�e ve strhujícím podání
IGORA ŠEBA. „Moje past“ je komickou
sondou do svìta èlovìka, který v divadel−
ním zákulisí dává nahlédnout i do zákulisí
svého vlastního �ivota. Platí stále, �e kdy�
èlovìk nic nedìlá, tak také nic nezkazí?
Vstupné 120 Kè, 100 Kè a 80 Kè.

Pozvání do Divadla Pohoda pøijala na
únor také paní Kvìta Fialová a DS Právì
zaèínáme plánuje hornopoèernickou der−
niéru Pygmalionu. Dìtem pøijede zahrát
Divadélko Andromeda pohádku Loupe�−
ník a princezna Anka a domácí DS Mladí
a neškodní uvede pohádku Podivné pøí−
hody pana Pimpipána. O termínech Vás
budeme informovat v pøíštím èísle HPZ.

Vstupenky na všechna lednová pøedsta−
vení a také na pøedstavení Moje past jsou
ji� v pøedprodeji v knihkupectví na
Náchodské ulici a v KC Domeèek (zde
pouze v pondìlí a støedu 14 − 18 hod.).

Zmìna programu vyhrazena!
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V mìsíci lednu roku 1900 se konala všeo−
becná stávka horníkù v Èechách, na Mora−
vì i ve Slezsku, která pøinesla velkou nouzi
o topivo. Po jeho poèáteèním naprostém
nedostatku na trhu stoupla rychle cena uhlí
èerného za 1 q na šest korun a uhlí hnìdé−
ho na koruny ètyøi. Pro nedostatek penìz
v obecních pokladnách tak místní školní
rady ve Chvalech i v Poèernicích zavedly
poèátkem února støídavé polodenní vyuèo−
vání, které trvalo a� do 19. bøezna.

•
Pro lepší spojení mezi obcemi zapoèala
obec Chvaly na jaøe roku 1900 stavìt silni−
ci k obci Radonice a v té�e dobì obec Své−
pravice silnici k sousedním Horním Poèer−
nicím.

•
Pøi volbách nové okresní školní rady v roce
1900 byl do ní také zvolen èlen okresního
výboru v Karlínì, pøedseda místní školní
rady a starosta Chval Václav Šplechner.
Zvolen byl i v dalších volbách a zùstal jejím
èlenem a� do roku 1908.

•
V nedìli 11. kvìtna 1902 byl posvìcen køí�,
postavený za obcí Horní Poèernice pøi køi−
�ovatce bývalých polních cest, za pozdìji
vybudovaným místním høbitovem. Køí� byl
postaven z daru místního pošmistra Jiøího
Jandy. Slavnostního prùvodu obèanù
z obce se zúèastnili také hosté z farní obce
Chvaly a školní dítky pod dozorem tøídních
uèitelù. Tento den byl souèasnì pro obec
Horní Poèernice stanoven farním úøadem
jako den prosební.

•
Ve dnech 4. − 6. listopadu 1905 se v Praze
a v jejích pøedmìstích konaly èetné
demonstrace, na nich� se dìlnictvo domá−
halo všeobecného, rovného, pøímého a taj−
ného hlasovacího práva. Demonstrace
byly konány v tento èas i na venkovì.
Všechny vrstvy národa se spojily a v èele
s dìlnictvem uspoøádaly 28. listopadu
obrovský manifestaèní prùvod Prahou.
Také ze všech našich pùvodních obcí i míst
okolních se mu�i, a mnozí i se svými �ena−
mi, tohoto prùvodu zúèastnili. Pøipomínalo
to revoluèní rok 1848.

•
V lednu roku 1906 podal øídící uèitel chval−
ské školy Karel Zima, jako�to øeditel chóru
kostela sv. Ludmily, všem pøifaøeným
obcím �ádost o zvýšení svého honoráøe za
hraní varhan z osmdesáti na sto šedesát
korun. Zda a jak byla jeho �ádost vyøízena,
ji� není dále uvedeno.
V letech do vypuknutí 1. svìtové války byly

ve školské kronice zaznamenány i mimo−
øádnì veliké svìtové katastrofy jako napøí−
klad zemìtøesení v San Francisku s deseti
tisíci obìtmi, zemìtøesení v Messinské
ú�inì v Itálii s ještì vìtším poètem obìtí,
nebo dùlní neštìstí ve Francii, pøi nìm�
zahynulo na 1500 horníkù.

•
O dìní v našich obcích v období 1. svìtové
války bylo z rùzných pohledù psáno ji�
v pøedcházejících roènících HPZ. V novì
vzniklé Èeskoslovenské republice byl ve
Sbírce zákonù z 30. ledna 1920 vydán
zákon è. 80 O vedení pamìtních knih obec−
ních a následnì i naøízení vlády s provádì−
cími pøedpisy uvedeného zákona.
Podle tìchto dokumentù bylo o psaní
obecní pamìtní knihy v obci Horní Poèerni−
ce rozhodnuto a� v roce 1934 jmenováním
Václava Poustky kronikáøem, který byl
správcem archivu ministerstva vnitra a jako
obèan obce vedl ji� pamìtní knihu místního
hasièského sboru. Pro své pøílišné pracov−
ní zaneprázdnìní a témìø �ádnou podporu
ze strany funkcionáøù obce se v roce 1936
této funkce vzdal a ve svých pøípravných
poznámkách zanechal pouze data charak−
teristiky obce té doby. Ta byla vyu�ita pro
dodateèný zápis roku 1934 po zásahu
okresního úøadu, který pod sankcí okam�i−
té vedení pamìtní knihy v roce 1936 naøídil.
V obci Svépravice byla pamìtní kniha zalo−
�ena k 1. lednu 1924. Jejím vedením byl
povìøen uèitel chvalské školy Bedøich Srb.
Po krátké dobì po jeho odchodu však
zápisy ji� nepokraèují. Provedené cenné
zápisy jsou však pouze torzem vzdálené
historie obce bez návaznosti na dìje, ode−
hrávající se v obci v èase, kdy byly psány.
Ze zaznamenaných dìjù a událostí prová−
dìných podle uvedeného zákona ve tøicá−
tých a dalších letech minulého století, bude
pro porovnání s dnešní skuteèností jistì
zajímavé uvést údaje o zaèátcích pùsobení

Co ještì bylo zaznamenáno

poštovního úøadu a èetnické stanici
v našich pùvodních obcích.
Poštovní a telegrafní úøad se nacházel
v soukromém domì è. 105 na Masarykovì
tøídì (na dnešní ulici Náchodská, za køi�o−
vatkou s ulicí Tlustého, druhý dùm po levé
stranì východním smìrem), jeho� majite−
lem byl František Hlinomaz, který byl sou−
èasnì místním pošmistrem. Mimo nìj zde
byly zamìstnány dvì úøednice a pìt doru−
èovatelù listovní pošty. Doruèovatelé Josef
Beran, Josef Pokorný, Jan Dolejš, Antonín
Zouzal a Jan Velebil mìli úèelnì rozdìleny
obvody v obcích Horní Poèernice, Èertou−
sy, Chvaly, Svépravice, dále statek Xaverov
a samotu Placiny, kde v té dobì �ilo pøi−
bli�nì šest a pùl tisíce obyvatel. Úøední
hodiny byly od 8 do 12 a od 15 do 17 hodin
od pondìlí do soboty. Telegrafické spojení
obstarávala ústøedna v Praze pøes telefo−
nickou linku. Pøes telefonní ústøednu bylo
vedeno šest hlavních telefonních linek, na
které bylo mo�no volat i v noèní dobì. Byly
to obecní úøady v Horních Poèernicích a ve
Chvalech, statkáø Václav Novák v Zelenèi,
v Horních Poèernicích statkáø Jaroslav
Horáèek, generální konzul Jugoslávského
království Milivoj Cvrèanin a vrchní poštov−
ní øeditel Emanuel Šubert. Na telefonní
èíslo 37441 bylo pøes ústøednu napojeno
dalších tøicet ètyøi abonentù z Horních
Poèernic, Chval, Zelenèe a Svémyslic.
Èetnická stanice se nacházela v obecním
domì è. 114 na Masarykovì tøídì (na dneš−
ní ulici Náchodská v místech vedle souèas−
né restaurace Na kovárnì). Velitelem byl
tehdy vrchní strá�mistr Panuš Vavøinec,
který velel ještì tøem výkonným èetníkùm.
Obec mìla v té dobì 564 domù a 3420
obyvatel.
Sídlo obecního úøadu se v té dobì nachá−
zelo v èísle 15 vedle rybníka na dnešním
Køovinovì námìstí.

Ing. Hubert Antes, kronikáø

Po roce 1907 zápisy o dìní v obcích Horní Poèernice a Èertousy nepokraèují. Ani v obecních kronikách pùvodních obcí Chvaly
a Svépravice nejsou �ádné události ze zaèátku dvacátého století zaznamenány. Pouze v pamìtním zápisu obce Chvaly, zalo�eném
v roce 1922 a vedeném øídícím uèitelem chvalské školy Rudolfem Kšírem, jsou velmi podrobnì a chronologicky zachyceny všech−
ny místní i svìtové události: od vyhlášení mobilizace v èervenci 1914 a poèátku 1. svìtové války a� do vzniku samostatného Èes−
koslovenska v roce 1918. V dnešním devátém pokraèování o tom, co ještì bylo zaznamenáno, nabízíme údaje z kroniky chvalské
školy, které se týkají nejen událostí školních, ale i dìní obecného v èase pøed vypuknutím 1. svìtové války.

Hospoda Na kovárnì na zaèátku minulého století
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Zaèátek roku znamená pro vìtšinu z nás
výrazný pøedìl. Nìco významného konèí a
jiné, dosud neznámé a netušené, nastává.
Bývá zvykem bilancovat období uplynulé a
stanovovat si cíle pro èas pøíští, zahalený
tajemstvím nepøedvídatelnosti. Bývá také
zvykem toto období naplòovat pøáními
tìm, kteøí jsou nám na blízku. I na tyto sku−
teènosti jsme mysleli pøi pøípravì slav−
nostního novoroèního koncertu, který se
uskuteèní v kostele sv. Ludmily na Chva−
lech v nedìli 9. ledna 2005 od 16 hodin. 

Nebývalý zá�itek slibuje ji� náplò novo−
roèního koncertu. Pozvání pøijal smíšený
pìvecký sbor Bojan se sbormistrem Voj−
tìchem Vanèurou a komorní orchestr Far
Musica s dirigentem Zdeòkem Klaudou,
sólisty Vìrou Vartovou (housle) a Petrem
Budínem (fagot). Dozajista nejvìtší poèet
spoleènì úèinkujících hudebníkù, jaký v
historii poèernických benefièních koncer−
tù nemá obdoby, provede orchestrální a
kantátová díla Williama Boyce a Georga
Philippa Telemanna, nebude chybìt
Koleda Karla Steckera − prokomponova−
né pásmo èeských koled a latinská pùl−
noèní mše s titulem Missa in Nativitate
Domini in Nocte C dur dobøe známého
ro�mitálského varhaníka Jakuba Jana
Ryby. Jak nám úèinkující prozradili, ke

Ulice s dnešním názvem Bìluòská byla
pojmenována v roce 1976 podle vsi
Bìluò, le�ící severnì od Jaromìøe ve
východních Èechách. Pøedtím nesla
název Šafaøíkova. Tato ulice vychází na
své západní stranì od parku s památní−
kem z ulice Chvalkovická a pokraèuje
východním smìrem pøes ulici Ve �líbku
a� do ulice Tikovská.
Ulice Èechurova (døíve Dìlnická) nese
název po místním obèanovi Eduardu
Èechurovi, který zde padl v kvìtnových
bojích roku 1945. Ulice vede severoji�ním
smìrem soubì�nì s ulicí Ve �líbku od
ulice Bìchorská na severu a� po novou
ulici Štverákova na svém ji�ním konci.
Ulice V humnech byla takto pojmenována
podle pùvodní polohy místa, na kterém
vznikla − na samém okraji pùvodní vsi. Za
ní byla u� jen pole a louky. Po zastavìní
všech parcel stala se dnes pouze malou
ulièkou vycházející z ulice Tøebešovská.
Dnešní Køovinovo námìstí bylo takto
pojmenováno po II. svìtové válce na
památku bývalého tajemníka pùvodní
obce Horní Poèernice, aktivního èlena
odbojové skupiny, který byl za heydrichi−
ády zatèen a popraven v Kobylisích.
Pùvodní oznaèení tohoto místa, které tvo−
øilo støed vznikajícího osídlení a rozvíjející

se pùvodní vsi, byl Náves. Mimo zmìn ve
tvaru a velikosti staveb k nìmu pøiléhají−
cích, se po staletí nemìnilo. Námìstím
dnes prochází ulice Tøebešovská, souse−
dící na ji�ní stranì s rybníkem a na seve−
ru s opravenou historickou kaplièkou.
Ulice nesoucí od roku 1993 název Fran−
tiška Èerného byla takto pojmenována na
památku významného øídícího uèitele,
který v této funkci pùsobil ve chvalské
škole v letech 1846 − 1892. Tato krátká
spojka mezi ulicemi Jívanská a Dobšická
slou�ila jako pøístupová cesta k budova−
ným bytovým domùm a bezprostøednì
po svém vzniku nebyla pojmenována.
Na památku místního obèana, vynikající−
ho konstruktéra a jednoho ze zakladatelù
èeského leteckého prùmyslu byla pojme−
nována ulice Karla Tomáše. Nachází se
východnì od ulice Ve �líbku a tvoøí krátké
spojení ulic U vì�e a K Berace.
Ulice Tikovská (pùvodnì Šaldova) byla
takto pojmenována v roce 1976 podle v si
Tikov, le�ící severozápadnì od Hoøic ve
východních Èechách. Je soubì�ná s ulicí
Karla Tomáše a také spojuje ulice U vì�e
a K Berance.
Ulice s dnes u�ívaným názvem U vì�e
(døíve U vodárny) byla takto pøejmenová−
na v roce 1976 podle vodárenské vì�e

Veøejná prostranství a jejich pojmenování 
V jedenáctém pokraèování seriálu o názvech ulic v Horních Poèernicích se tentokrát zamìøíme na støední a východní èást obce.

MMAALLÝÝ  MMÍÍSSTTOOPPIISS

káranského vodovodu v její blízkosti. Tato
krátká ulice vychází  na západì z ulice Ve
�líbku a na východì ústí do ulice Tikov−
ská.
Ulice K Berance byla pojmenována v roce
1976 podle smìrování k místu, kde se
nacházel pískovcový lom majitele pana
Berana. Skalní prohlubeò se pozdìji stala
skládkou komunálního odpadu. Pøedtím
se ulice jmenovala Ke høbitovu podle
polní cesty, která smìøovala k høbitovní
zdi. Na západì vychází z ulice Ve �líbku
a za zastavìnou èástí pokraèuje v nové
úpravì jako cyklistická stezka ke høbitovu
a dále kolem jeho severní strany a� do
Klánovic.

Ing. Hubert Antes, kronikáø

Slavnostní novoroèní koncert
spoleèným produkcím obou jmenova−
ných souborù dochází zpravidla jen v
èase vánoèním a v Horních Poèernicích
vystoupí poprvé.
Od roku 2002, kdy byla snaha o obnovu
chvalských varhan zapoèata, se podaøilo
významnì pokroèit. Cíl ale není zdaleka
tak blízko, jak bychom si pøáli. Proto se
znovu obracíme s prosbou na všechny,
kterým není stav památek naší obce lho−
stejný, aby podpoøili zapoèaté dílo.
Finanèní dary je mo�né vlo�it na úèet è.
251 886 379 / 0800 (úèet veøejné sbírky
zøízený ÚMÈ Praha 20) nebo na úèet è.

100 111 86 62 / 5500 (úèet obèanského
sdru�ení VOX, na kterém se shroma�ïují
prostøedky na obnovu varhan). Jména
dárcù a sponzorských firem hodláme
nejen zveøejnit, ale i zvìènit na vhodném
místì (napø. pøímo na skøíni varhanního
stroje). Nyní zvláštì dìkujeme tìm, kteøí
ji� sponzorsky podpoøili poslední dva loò−
ské benefièní koncerty: spoleènosti
EUROPLANT, spol. s r. o. a pekaøství
MORAVEC.

Petr Bajer
obèanské sdru�ení VOX

Schola od sv. Ludmily zazpívala návštìvníkùm vánoèní 
výstavy koledy ve špejcharu Chvalského zámku.
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Do Zvláštní školy
a Pomocné školy
v Bártlovì ulici opìt
Mikuláš nepøišel. Tak
jako v minulých
letech vyslala toti�
škola do ulic své
vlastní Mikuláše,
èerty a andìly. �áci
v maskách prošli èást
Poèernic a svou
cestu zakonèili
v Hotelu Èertousy,
kam byli ji� tradiènì
pozváni na bohaté obèerstvení (foto nahoøe). Personálu na oplátku zazpívali nìkolik
písní z repertoáru, kterým se prezentovali na pozdìjším vystoupení v Divadle Solidari−
ta. A pak u� rychle spìchali do školy na vyhlášení výsledkù soutì�e o nejlepšího Miku−
láše, nejstrašnìjšího èerta a nejkrásnìjšího andìla. 
Návštìvníci pøedvánoèních trhù na Václavském námìstí si mohli mezi stánky s nepøe−
berným mno�stvím vánoèního zbo�í povšimnout jednoho, ve kterém se nacházely
dárky ponìkud netradièní (foto vlevo). Po ètyøi dny tam toti� nabízeli své výrobky �áci
Zvláštní školy a Pomocné školy Bártlova. Za pøíznivou cenu byly k dostání vánoèní
dekorace, svícny, drobná keramika, výrobky ze vèelího vosku nebo originální ozdoby
ze døeva èi kovu. Velký úspìch mìla dìtmi malovaná vánoèní pøání a obrázky. O dìt−
ské práce byl mezi kupujícími znaèný zájem a mnohé výrobky si jako netradièní suve−
nýry povezou domù zahranièní návštìvníci Prahy. Výtì�ek z prodejní a zároveò pre−
zentaèní akce bude slou�it k nákupu speciálních uèebních a rehabilitaèních pomùcek.  

M.  Koch

Fakultní základní škola Chodovická 2250, Praha − Horní Poèernice poøádá v úterý 11. ledna 2005

DEN OTEVØENÝCH DVEØÍ
Program: 8.00 − 18.00: individuální prohlídky školy, 16.00: krátké vystoupení �ákù, 16.00 − 18.00: výstava �ákovských prací

16.30: Úspìšný prvòáèek − beseda s psychologem a uèiteli pro rodièe pøedškolákù
VŠICHNI JSTE SRDEÈNÌ ZVÁNI

Velká Kunratická

V nedìli 14. listopadu 2004 byl odstartován 71. roèník 
Velké kunratické. Pod vedením paní uèitelky Liškové výbornì
reprezentovali �áci ze sportovních tøíd FZŠ Chodovické J. Tesaø, M. Petráš, D.
Pøibyl, D. Zelinka, J. Koloc,  O. Uzdaø a M. Vaníèek (viz foto).

D. Šaloun, 9. A 

Zima
Pole si oblékla kabátek bílý, 
sníh, mráz − to se nám líbí!

I tomu sluníèku je hrozná zima,
šálu si zamotá, usne u komína.

Jinovatka zakryje vìtvièky stromù,
sáòkovat, ly�ovat − pak rychle domù!

Zakrátko jsou Vánoce,
doèkáme se po roce!

Kateøina Janderová, 6.A

Letem svìtem Chodovickou

Prosinec ve zvláštní škole

foto: Mgr. Jana Prokopová
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Dìti ZŠ Spojencù pomohly
Fondu ohro�ených dìtí

Toto obèanské sdru�ení na pomoc týra−
ným, zanedbávaným, zneu�ívaným, opuš−
tìným nebo jinak sociálnì ohro�eným
dìtem, se zabývá i èinností zamìøenou na
ochranu dìtí pøed škodlivými vlivy a pøed−
cházení jejich vzniku. Poøádá v rámci pora−
denské èinnosti pøednášky a kurzy pro
rodièe i pedagogy zamìøené na øešení
výchovných, sociálních a jiných problémù
souvisejících s péèi o dítì a jeho výchovu. 
Ka�dé setkání èi rozhovor s pøedsedkyní
Fondu ohro�ených dìtí JUDr. Marií Vodiè−
kovou je balzámem na duši,  øíká øeditelka
ZŠ Spojencù Naïa Blesková. Pøi její
poslední návštìvì namalovali pracovníci
FOD dìtem zcela zdarma skákacího paná−
ka na chodníku pøed školou. Okam�itì se
zrodil nápad, jak tuto milou pozornost vrá−

Školní zahrada u� není smutná
Se smutnými listopadovými dny pøišlo
i neveselé louèení našich dìtí se školní
zahradou. Dá se øíci, �e louèení doslovné.
Doslou�ilo toti� i vybavení, které naše dìti
pou�ívaly celé desetiletí ke hrám i sporto−
vání. Museli jsme odstranit døevìné hou−
paèky, vláèek i skluzavku, a naše zahrada
vypadala opravdu smutnì a opuštìnì.
Pokud ale pùjdete kolem naší školky dnes,
budete se divit. Je zde nové krásné vyba−
vení, kterému, aè je ji� venku nevlídno,
naše dìti neodolaly a i v chladném poèasí
je musely vyzkoušet. Zahradì dominuje
vì�, ze které se mohou klouzat. Velká hou−
paèka a menší pøeklápìcí jsou osvìdèe−
ným lákadlem pro dìti ka�dého vìku.

Momentky z Mions aneb Jak
jsme se neztratili ve Francii

Sedmnáct studentù (vlastnì 16 studentek
a 1 student) zaplní zadní èást autobusové
linky Eurolines Praha − Lyon. Odjí�díme na
pozvání øeditele mionské školy Martina
Luthera − Kinga.
Ca va? Ca va bien? Ozývá se ze všech
stran. Jsme v kulturním støedisku mìsteè−
ka Mions le�ícího poblí� Lyonu obklopeni
novými rodinami, které se budou týden
starat o naše studenty. Øeditel školy nás
seznamuje s plánem na celou dobu naší
návštìvy.
Ètvrtek 11. listopadu je ve Francii svátkem
veteránù z 1. svìtové války a naše druhé
setkání na slavnosti u památníku padlým.  
Páteèní školní ráno. Stejné jako u nás, jen
dìti pøijí�dìjí zásadnì v autech. Hornopo−
èerniètí studenti se stávají na nìkolik vyu−
èovacích dnù �áky mionské školy. Poèíta−
jí v hodinì matematiky, píšou test z ang−
liètiny a há�ou oštìpem. My zatím
domlouváme s uèiteli, kdy navštíví oni
nás.
Soirée v kulturním støedisku. Na pódiu se

støídají mionské kapely, tanèíme a všichni
mluvíme spoleènou øeèí zpìvu a tance.
Víkend si organizují rodiny samy. Co chy−
stají pro své èeské dìti? Prohlídku histo−
rického centra Lyonu, Muzeum hedvábí,
støedovìké vesnice nebo rugbyový zápas.
Údolím Rhony profukuje mistrál.
Spoleèné pondìlí s francouzskými �áky
a uèiteli v Lyonu. Procházíme neznámnìj−
šími místy nejstaršího mìsta Francie: bazi−
lika Notre Dame, katedrála Saint Jean, z
lodi okukujeme lyonské fresky, ohromné
malby pokrývající celé stìny domù.
Slavnostní veèer na naši poèest a spolu−
práci mezi Mions a Horními Poèernicemi.
Promlová k nám konzul, starosta, øeditel

školy, nakonec pozdravíme hostitele i my,
profesorky hornopoèernického gymnázia.
Dostáváme drobné dárky jako vzpomínku
na Francii. Pestrobarevné šátky z proslu−
lého lyonského hedvábí si hned vá�eme
kolem krku.
Školní mikrobus a dvì osobní auta u�
èekají pøed kulturním støediskem. Je støe−
da veèer a za chvíli je zaplní šestnáct stu−
dentek, jeden student a tøi profesorky.
Poslední cvakání fotoaparátù, poslední
obejmutí, utøít slzy a za pùl hodiny nás
spolkne autobus Eurolines Lyon − Praha.
Au revoir, a bientot! Na shledanou, brzy
se uvidíme! 
Jana Codlová, Gymnázium Horní Poèernice

tit.
Dìti dostaly velmi tì�ký úkol − vzdát se své
oblíbené hraèky, pøinést ji do školy a nabíd−
nout ji spolu�ákùm ke koupi za maximálnì
padesát korun. Hraèek se sešla spousta,
�áci vybírali a nakupovali jako diví (viz foto).
Utratili neuvìøitelných 5 790 korun, které
jsme obratem zaslali na konto FOD. Urèitì
to byl hezký vánoèní dar dìtem, které
pomoc opravdu potøebují a se kterými cítí−
me. �áci ze svépravické školy pochopili
situaci správnì a v tom byl smysl celé
akce. Dìkujeme jim za pìkný pøístup
a jejich rodièùm za pochopení.

Mgr. Jarmila Rutnerová 
za uèitelky a vychovatelky ZŠ Spojencù Velmi si také oblíbily houpací mùstek,

jeho� pøejití vy�aduje znaènou obratnost,
a døevìnou prolézaèku musí pøece vyzkou−
šet ka�ký správný kluk i správná holka. A�
se objeví první jarní sluníèko, pøidáme na
zahradu ještì kladinu a døevìné sedací
koníky.
Školní zahrada u� není smutná díky jedno−
mu moc hodnému tatínkovi, který celé
vybavení koupil a daroval dìtem z mateø−
ské školy. Aè není místní a se svojí dcerkou
do Poèernic dojí�dí z nedalekých Horoušá−
nek, udìlal pan Jan Šmejkal tímto darem
radost všem našim dìtem, a nebudu zastí−
rat, �e mì zbavil starostí a pøemýšlení, co
bude se smutnou školní zahradou. Pane
Šmejkale, velké díky!

Lenka Kudláèková
øeditelka MŠ Chodovická
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Pavel Bergmann
daòový  poradce

Úèetní a daòová kanceláø  P. Bergmanna
nabízí kompletní servis v daném  oboru.
tel.: 317 728 945, pøíp. 281 930 745

e−mail: bservis@bservis.cz, www.bservis.cz

Zároveò pøijmeme na poboèku 
v  Praze − Bìchovicích
ÚÈETNÍ NA HPP,

praxe v oboru  podmínkou. Kontakt − viz výše.

KOLA − PRODEJ, SERVIS
LY�E − PRODEJ, SERVIS

− PÙJÈOVNA
− BAZAR

BROUŠENÍ BRUSLÍ
Náchodská 2094/80 Praha 20, Horní Poèernice

Po − Pá 9.00 a� 18.30, So 9.00 a� 12.00
Tel./fax: 281 928 897

www.cyklopocernice.cz

AUTODOPRAVA
NONSTOP

Milan Petru�álek
Novozámecká 520, 190 12 Praha 9

Tel.: 281 931 419, Mobil: 603 242 142, Fax: 281 931 512

odvoz kontejnery
sutì, odpad, písky,
pøeprava materiálu
AVIA, LIAZ, TATRA
zemní práce UNC 060

INZERCE24
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PÉØOVÉ VÝROBKY − ÈIŠTÌNÍ 
Výroba a prodej péøových dek a polštáøù

klasických rozmìrù, i na zakázku.
H. P. Bìchorská 2391 (vedle pekárny)

Navenek i ve skrytu,
od nás máte kvalitu!

Tel.: 800 100 488 ZDARMA

CENY A ODHADY NEMOVITOSTÍ
Ing. Kaba − soudní znalec, H. P.

Tøebešovská 39, Tel.: 281 924 972, 
603 331 825

AUTOŠKOLA TRIUMF 8000 Kè 
Cena výcviku je vèetnì zkoušek v 
Horních Poèernicích.  Pøijímáme 
i pøevody �ákù z jiných autoškol.
Tel.: 281 920 134,603 418 333,

e−mail: autoskola.triumf@seznam.cz
Váš øidièák − náš cíl

NABÍZÍME DAÒOVÉ A ÚÈETNÍ
SLU�BY. 

Vedení podvojného úèetnictví a daòové
evidence, pøechod na podvoj., mzdy pro
MO, zprac. daò pøiznání, jednání na FÚ.

Tel.: 281 924 949, 777 704 769

ISTALATÉRSTVÍ − TOPENÁØSTVÍ
provádíme nové instalace, rekonstrukce,

opravy, pøípojky. Tel.: 605 444 450

VYMÌNÍM BYT
V HORNÍCH POÈERNICÍCH 3+KK 

za vìtší (4+1 èi 4+KK) v místì a okolí.
Doplatím dle dohody. Tel.: 737 955 839.

FOTO NA PAS, OP A ØP...
na úøadì v Horních Poèernicích, ulice

Mezilesí. Po, st 8.30 −17.30 hod.

KOUPÍM ROD. DÙM
V HORNÍCH POÈERNICÍCH

nebo stavební parcelu. Tel.: 602 366 783

PEDIKÚRA − SLU�BA A� K VÁM 
DO DOMU.

Objednávky na tel.:
281 920 918, 607 788 591.

Ivana Markuziová

MASÁ�E
SPORTOVNÍ A REKONDIÈNÍ, 

reflexní terapie, lymfatická reflexní 
drená�, Bowenova tlaková terapie

Shiatsu. Tel.: 777 890 948

FIRMA SE SÍDLEM V HORNÍCH
POÈERNICÍCH hledá osobu (vhodné
pro �eny) na telefonování od poloviny

ledna 2005 po dobu 6 týdnù. Po�aduje−
me komunikativnost, èást. znalost práce
na PC. Mo�nost další spolupráce. Pra−
covní doba v dopoledních hodinách.

Kontakt sl. Èí�kovská. Tel.: 737 284 010

HUBNUTÍ POD DOHLEDEM
Informace tel.: 604 808 556

ODHADY NEMOVITOSTÍ. 
ING. SMETANA − soudní znalec. H.P.

Podùlší 7. 
Tel.: 281 924 588

JÓGA − ZDRAVOTNÍ CVIÈENÍ,
balóny, kurz relaxace. 

Po−Út −Chodovická, Èt − MUM. 
Info 281 922 298, 723 371 903
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Jiøí KOCAN
Tapetování,
malování, 
lakování, 

lepení kazet, 
lišt a rozet
Dìdická 1579

Praha 9
Újezd nad Lesy

Tel.: 281 971 719,
603 470 873

Jazyková škola Rybièka
nabízí na 2.pololetí 

školního roku 2004 − 2005 
výuku angliètiny, španìlštiny a francouzštiny 

pro dìti od 4 do 16 let a pro dospìlé!

Naší pøedností jsou: 
− malé skupinky po 4 − 6 �ácích
− kvalifikovaní a zkušení lektoøi

− spec. vybavené uèebny, velmi kvalitní uèebnice 
a výukové materiály

Výuka probíhá 1x týdnì 110 minut a zaèíná v týdnu od 31.1.2005.
Cena: 3 900,− Kè vè. DPH.

Výuka dospìlých : AJ, ŠpJ, FJ
− skupinky 4 − 6 posluchaèù

− dùraz kladen na �ivou komunikaci v cizím jazyce
− velmi kvalitní uèebnice a výukové materiály

Cena: 4 380,− Kè vèetnì 19 % DPH pøi výuce 1x týdnì 90 minut.
Uèebny: Metro Rajská zahrada − Praha 9, Chlumecká 1539/7 

Více informací: tel:  604 215 036, 241 44 31 29, www.skolarybicka.cz

SSPPOORRTT

Devátý roèník tenisového turnaje pra�−
ských starostù je minulostí

U� podeváté se letos sešlo jen torzo pra�−
ských starostù a souèasnì tenistù na
letošním tenisovém turnaji v Horních
Poèernicích. Ani v jednom z pøedchozích
roèníkù nebyla úèast pra�ských starostù
nijak poèetná, ale mìnící se obsazení
pra�ských radnic poznamenalo i letošní
úèast. A tak vedle ji� tradièních úèastníkù
− obou poèernických starostù Zbyòka
Richtera z Dolních Poèernic a Ivana Lišky
z domácích Horních Poèernic, pøispìl
svojí úèastí jen starosta Davle u Prahy Jiøí
Prokùpek. Pole startujících doplnili na cel−
kový poèet deseti hráèù souèasní èi býva−
lí èlenové zastupitelstev a pozvaní hosté.
Pod bedlivým zrakem øeditele turnaje
ing. Josefa Pittnera se hrála dvouhra
i ètyøhra ve velmi vlídném prostøedí pøe−
tlakové haly SC Xaverov od pátku 10. do
soboty 11. prosince 2004. 

Výsledné poøadí ve dvouhøe: 
1. Petr Novosád  − Horní Poèernice
2. Zbynìk Richter − Dolní Poèernice
3. Miroslav Dr�míšek − Horní Poèerni 
4. Pavel Švehla − Horní Poèernice
5. Ivan Liška − Horní Poèernice
6. Jan Diviš − Radonice
7. Jiøí Prokùpek − Davle 
8. Klement Florián − Kaèov

9. Vladislav Petras − Old boys Rugby
10. Jaroslav Pøibyl − Technimat
Výsledné poøadí ve ètyøhøe: 
1. Petras, Prokùpek
2. Novosád, Tomi (Podrou�ek)
3. Liška, Dr�míšek

Na shledanou pøi jubilejním desátém tur−
naji pra�ských starostù v létì 2005 na
tenisových kurtech  TJ SOKOL v Horních
Poèernicích. 
poøadatelé z TJ SOKOL Horní Poèernice

Pozvánka na Novoroèní bìh 1. ledna
2005 v Horních Poèernicích

Ji� po ètyøiadvacáté vybìhnou na Nový rok
1. ledna 2005 milovníci zdravého pohybu na
svoji oblíbenou tra�  6,3 km dlouhou ulicemi
Horních Poèernic.  Start tradièního Novoroè−
ního bìhu je u tìlocvièny TJ SOKOL v Chv−
alkovické ulici v 10 30 hodin. Pro úèastníky
bude pøipraveno nìkolik kategorií. Kdo si
netroufne na delší tra�, mù�e zvolit vzdále−
nost polovièní. Pøijïte se pobavit, podívat,
popøát si Nového roku 2005.

Tenisový turnaj starostù
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SSKKAAUUTTIINNGG  

V sobotu 20. listopadu minulého roku se opìt sešli bývalí
skauti a jejich pøátelé na tradièním 23. setkání od roku 1989.
Pøesto�e poèasí bylo pravé dušièkové a foukal silný vítr, pøi−
šlo na toto setkání ètyøicet osm skautských pamìtníkù.

Krátká rekapitulace skautingu v naší obci
Skautské hnutí má v naší obci dlouholetou tradici. U� za první
republiky zde byla skautská organizace a velký rozvoj skaut−
ského hnutí nastal po druhé svìtové válce v roce 1945. Poèer−
nické støedisko Oheò mìlo v jedenácti oddílech postupnì
kolem 300 èlenù. Jejich èinnost byla násilnì pøerušena k 1.
lednu 1951. Druhá vlna rozvoje skautského hnutí nastala v roce
1968, ovšem ji� v menším mìøítku. Asi 150 èlenù bylo organizo−
váno v sedmi oddílech. Jejich èinnost byla násilnì pøerušena
k 1. únoru 1970. Celá podrobná historie skautského hnutí do
roku 1989 byla u� v Hornopoèernickém zpravodaji popsána,
vèetnì prvního pováleèného letního tábora, výstavby klubovny
a jednoho setkání.

Poèátky pravidelných setkání 
V roce 1990 inicioval jeden z prvních pováleèných poèernických
vedoucích Mirek Nykodym setkání bývalých poèernických
skautù. Organizace byla jednoduchá − kdo koho znal a kdo
koho potkal, toho pozval. Na prvním setkání v restauraci stadio−
nu SC Xaverov se sešlo šedesát skautských pamìtníkù. Chtìli
jsme se nejen setkat po mnoha letech s kamarády z mládí, ale
znovu probouzet v obci k �ivotu myšlenky skautingu a nabíd−
nout pomoc a zkušenosti pøi vzniku nových skautských oddílù.
V roce 1992 se Mirek Nykodym s nìkolika bývalými skauty
pokusili podle fotografií a vzpomínek sestavit adresáø bývalých
èlenù. Získali asi osmdesát adres hlavnì tìch, kteøí ji� v obci
nebydlí. Ještì v roce 1992 se konalo druhé setkání a v letech
1993 a 1994 další. O prvních ètyøech nejsou �ádné písemné

doklady, jen krátký záznam v naší kronice, kterou vzornì vede
Anna Vágnerová. Od roku 1995 existuje u� více písemných
dokladù vèetnì prezenèních listin a hlavnì bohatá fotodoku−
mentace. Bohu�el, tì�ce nemocný Mirek Nykodym nemohl ji�
dále naše srazy organizovat a po jeho smrti pøipravovala od
roku 1995 setkání skupina dobrovolníkù: M. Belšán, J. Brachtl,
Z. Èí�ek, J. Houska, A. Vágnerová a V. Vopalecká. Od roku
1997 se setkání konají dvakrát roènì a to na jaøe a na podzim.
V�dy se sešlo 40 − 60 skautských pamìtníkù s ohledem na jejich
momentální zdravotní stav a poèasí. Po smrti M. Belšána pøi−
pravují setkání J. Houska, J. Øezníèková, F. Špiller, A. Vágnero−

vá a V. Vopalecká.
Vzpomínáme, ale myslíme na budoucnost
Na setkáních se scházejí pouze první pováleèní skauti z let 1945
a� 1950. Všichni jsou ji� v dùchodovém vìku a to i bývalá vlèa−
ta a svìtlušky. Pro�ívali spolu bezstarostné mládí na letních
táborech, dru�inových a oddílových schùzkách, sobotních
a nedìlních výletech, pøi poznávání pøírody a vštìpovali si
základní myšlenky skautingu. Proto se tak rádi scházejí, aby
nejen vzpomínali, ale také sledovali vývoj skautského hnutí
v obci a jejich pokraèovatelù. V�dy� nìkteøí mají v oddílech
nejen vnouèata, ale i pravnouèata. Dobøe organizované støedis−
ko Oheò dosáhlo vynikajících výsledkù v celostátních skaut−
ských soutì�ích (jedno druhé místo skautek a jedno ètvrté
místo vlèat).
Kdy� na jedno setkání pøišlo nìkolik skautù z roku 1968, zjistili,
�e všichni pøítomní jsou ve vìku jejich rodièù, nebo dokonce
prarodièù. Nikoho neznali a nemìli s kým vzpomínat, ani si
popovídat. Tolik na vysvìtlení, proè se schází pouze první pová−
leèná generace skautù.
Mezi skautské pamìtníky obèas zavítají i pøíslušníci mladé
generace, aby naše setkání obohatili a zpestøili krátkými vystou−
peními. Patøí k nim i dívèí taneèní krou�ek KC Domeèek pod
vedením paní Fikejzové s ukázkami moderních tancù.
Bohu�el, skautští pamìtníci stárnou a setkání mají v poslední
dobì i bolestnou stránku, zahajují se minutou ticha za zemøelé
kamarády. Od roku 1989 opustilo naše øady ji� dvacet pìt býva−
lých èlenù skautské organizace.

Skauting �ije
Zásluhou bývalých skautských vedoucích z roku 1945 a 1968 
A. Vágnera, M. Locha, M. Heriána a dalších se podaøilo o�ivit
skautský �ivot v naší obci. Støedisko Oheò dává o sobì jedno−
znaènì vìdìt, zúèastòuje se celostátních skautských soutì�í
a celostátnì prospìšných akcí. Dobrá myšlenka Mirka Nikody−
ma je stále �ivá a pravidelná setkání se stávají nedílnou souèástí
skautského �ivota v naší obci. I místo pravidelných setkání v KC
Domeèek patøí do skautské historie a skautských vzpomínek.
Témìø všichni po roce 1945 se podle svých schopností a mo�−
ností s nadšením zapojili do výstavby pùvodnì mláde�nické klu−
bovny. Tato stavba se pozdìji stala základem pro pøestavbu na
dnešní kulturní centrum Domeèek.
Na poslední setkání pøijal pozvání i starosta naší obce Ivan
Liška. Ocenil dru�né prostøedí setkání a na závìr popøál, aby−
chom se ve zdraví a v co nejvìtším poètu dále scházeli.
Organizátoøi pøipravují u� nyní 24. jarní setkání. Termín bude
vèas oznámen v Hornopoèernickém zpravodaji.

František Špiller
za organizátory setkání 

Setkání bývalých 
hornopoèernických skautù
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Kvìten 1947, trubaèi M. Schovánek (vlevo) a O. Dvoøák 
v èele skautského prùvodu.

Bývalé skauty pøišel pozdravit také starosta Ivan Liška
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S nápadem zalo�it Hornopoèernický
klub podnikatelù pøišel starosta Ivan
Liška u� v roce 1996, oficiálnì ale vznikl
a� v následujícím roce. Praktickou nápl−
ní klubu je prohlubování vzájemné
informovanosti mezi podnikateli v rovinì
obecné i ve vztahu k Horním Poèernicím.
Dále klub poøádá vzdìlávací a konzul−
taèní akce spojené s podnikatelskou èin−
ností a podporuje spoleèenský a kultur−
ní �ivot v obci. Hodnì se zabývá spor−
tem, vzpomeòme bowling, nebo petan−
gue. Èlenové se scházejí zhruba jednou
za mìsíc. Za léta svého  pùsobení se
mezi èleny vytvoøila nejen skvìlá spolu−
práce mezi firmami, ale podnikatelé
navázali i mnohá osobní pøátelství.
Na prosincovém setkání a zároveò turnaji
v bowlingu U pekaøe jsem se nìkterých
èlenù klubu zeptala: 
1. Co pro Vás znamená èlenství v Klubu
podnikatelù?
2. Jaké mají zdejší podnikatelé podmínky
k èinnosti?
3. Co se Vám líbí a naopak nelíbí v Horních
Poèernicích?

Jitka Bittnerová, prezidentka klubu
1. V klubu se mohu setkat s lidmi, pøedsta−
viteli a zamìstnanci firem, se kterými nás
pojí spoleèné zájmy i starosti spojené
s podnikáním. Je to pro mne zdroj nových
informací z této oblasti, ale hlavnì se
mnozí lidé z klubu stali mými osobními
pøáteli.
2. Je  známo, �e zaèít dnes podnikat, to
chce opravdu kus odvahy a vytrvalosti.
Zejména orientace v neustále pøibývajících
zákonech a vyhláškách je témìø nemo�ná
a vy�aduje  mnoho èasu a úsilí tato naøíze−
ní a zákony sledovat. Z toho dùvodu si
vá�ím pøístupu  �ivnostenského úøadu
v Horních Poèernicích, kde nám ochotnì
odpoví na ka�dý dotaz týkající se  podni−
katelské èinnosti.  Toté�  platí i o pracovní−
cích  Úøadu  mìstské èásti Horní Poèerni−
ce.
3. Líbí se  mi, �e Horní Poèernice se oprav−
du ka�dý rok mìní k lepšímu. Z nevýrazné
mìstské èásti se nyní stává  velmi  zajíma−

vé a hezké místo jak k podnikání, tak
k bydlení. Opravují se domy, staví se nové
lokality k bydlení, budují se nové povrchy
ulic vèetnì in�enýrských sítí, vznikají nové
obchody a restaurace. Tím vším se Horní
Poèernice stávají  místem s tzv. dobrou
adresou. Nelíbí se mi hluk z dálnice
a dopravní pøetí�ení Náchodské ulice,
v zimním období velmi špatné ovzduší
zejména proto, �e ne všichni lidé vyu�ili
plynofikace. Jako by nestaèil ten obvyklý
pra�ský vzduch, který všichni musíme
dýchat.

Regína Najdekrová
1. Èlenství v klubu pro mne znamená stálý
kontakt se zajímavými lidmi. Pøi ka�doden−
ním shonu je pøíjemné
udìlat si pìkný výlet, zatanèit si na plese
nebo si tøeba zahrát bowling. To vše zajiš−
�uje výborná organizátorka paní Bittnero−
vá, která nám ka�doroènì pøipravuje
mnoho zajímavých setkání.
2. Myslím, �e dobré.
3. Za poslední roky se Horní Poèernice cel−
kovì zmìnily k lepšímu. Nejsem zdejší
rodaèka, ale jsem ráda, �e tu bydlím. Je tu
pohoda a klid. Bydlím v Praze a nebydlím
v centru, co� mi moc vyhovuje.

Jan Veselý 
1. Èlenství v klubu podnikatelù  Horních
Poèernic pro mne znamená vytr�ení od
ka�dodenního pracovního shonu. Pøijdu
na jiné myšlenky, setkám se s novými pod−
nikateli a pohovoøím se stávajícími èleny.

Hornopoèernický klub podnikatelù

Pøedáme si svoje poznatky s podnikáním
a zaláteøíme nad tím, co nás zlobí. Máme
dobrou pøedsedkyni pani Bittnerovou,
která vybírá rùznorodé a zajímavé progra−
my. V tomto roce jsme navštívili napøíklad
hrad Houska, prohlédli si sklárnu v Dok−
sech, kde jsme si mohli vyzkoušet ruèní
výrobu skla. A �e to není jednoduché,
o tom se mohl pøesvìdèit ka�dý, kdo mìl
zájem vyrobit si tøeba jen malou vázièku.
2. Myslím si, �e podnikatelé mají podmín−
ky ke své èinnosti rùzné, zále�í na tom,
v jaké oblasti podnikají. Je to ale tì�ký boj,
jeliko� naše obec le�í v tìsné blízkosti vel−
kého mno�ství hypermarketù.
3. V Horních Poèernicích se mi líbí, jak se
na Náchodské ulici renovují a opravují
malé obchody a objekty. V pøedvánoèní
dobì jsem obdivoval výzdobu, která navo−
zovala pøíjemnou atmosféru. Jsem také
rád, �e tu máme sbìrný dvùr pro všechny,
kdo chtìjí, aby bylo v Horních Poèernicích
èisto.  
A co se mi nelíbí? To, �e jsme tak dlouho
souèástí hlavního mìsta Prahy, a pøesto je
zde stále dost míst, kde dosud není kana−
lizace, která  by v dnešní dobì u� v obci
nemìla chybìt. 

Libuše Skru�ná
1. Èlenství v klubu podnikatelù pro mì
znamená pøedevším setkání s pøáteli, mo�−
nost popovídat si, ale také se nìco zajíma−
vého dozvìdìt a vzájemnì si pomoci.
2. Dobré podmínky pro podnikání? Jestli−
�e máme na mysli fungující �ivnostenský
úøad, dvì banky a vstøícný pøístup v jedná−
ní s pracovníky úøadu mìstské èásti, tak
ano.
3. Kdy� se èlovìk pøestìhuje z centra  jako
já, jsou pro nìj Horní Poèernice návratem
k pøírodì, ale na druhé stranì zde v �ád−
ném pøípadì lišky nedávají dobrou noc.
Líbí se mi, �e se tady stále nìco dìje a je
zde velká mo�nost kulturního i sportovního
vy�ití.
Co se mi nelíbí? Øíká se, kdy� nepomù�eš,
tak nekritizuj. Ale nakonec víme všichni, co
zde není dobré a co Horní Poèernice trápí.
Staèí pozornì èíst Hornopoèernický zpra−
vodaj.                                               −dm−


